
نطق هاى طعنه دار و حاشيه داغ جلسه شوراى شهر مشهد
قدس گزارش مى دهد

صفحه 8   k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m روزنـــامـــــه    صـــبــح  ایـــــــران

مسؤولان خراسان رضوى پشت ورزش را خالى كرده اند
مديرعامل تيم بسكتبال ثامن در گفت و گو با قدس:

قدس: در ســونامى و فروپاشى تيم هاى ورزشى ليگ 
برترى خراســان رضوى كه به يك تراژدى خاكسترى 
و بى سابقه در ورزش قهرمانى استان تبديل شده است، 

اين بار نوبت به تيم بســكتبال ثامن مشهد رسيد و با 
تأســف بايد اعلام كنيم، بر اثــر نبود توجه و حمايت، 
بسكتبال استان هم پرَ!  البته بعضى از تيم هاى ورزشى 
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صفحه 2  

 ابراز نگرانى معاون اول رئيس جمهور از كمبود آب در ايران
راه اندازى 
13 حسينيه 

كودك در 
شهر بهشت

و  «كودك  فرهنگســراى  مدير  قدس: 
آينــده»، از راه اندازى حســينيه كودك 
در 13 منطقه شــهرى ويژه كودكان 4 
تا 13 ساله در مشــهد خبر داد. حميد 
صادقــى درباره برنامه هــاى اجرايى در 
حسينيه هاى كودك سطح شهر گفت: 
در اين حســينيه ها واقعه عاشورا، قيام 
امــام حســين(ع) و ... از طريــق عمو 
روحانى كــه در امر كــودك و نوجوان 
تخصص دارد و در قالب اشعار عاشورايى، 
همخوانى، داســتان و... به زبان كودكانه 
منتقــل مى شــود. وى افــزود: برنامه 
در حســينيه هاى كودك بــا دعوت از 
مخاطبان و تلاوت قرآن آغاز مى شــود؛ 
سپس عمو روحانى حاضر در حسينيه 
متناسب با ســير رخدادهاى عاشورا در 
هرشب، در قالب داستان هاى عاشورايى 

مطلب را با زبان كودكانه بيان مى كند.
در نهايت روضه كودكانه و...

نماينده ولى فقيه 
در خراسان رضوى عنوان كرد

ولايتمدارى رمز 
موفقيت عاشوراييان

زائران عتبات مراقب كلاهبرداران باشند

راز 150ويزاى 
جعلى عراق 

در مرز آشكار شد
صفحه 3  
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در آيين افتتاح سد غلامان مطرح شد  

صفحه 4  
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قدس: ====
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بشرويه- خبرنگار قدس: با ====

======
======

قدس: يكصدو سى ونهمين جلسه علنى شوراى شهر مشهد هر 
چند دستور كار آنچنانى نداشت، اما دو نطق پيش از دستور و 
سخنان شهردار در حاشيه آن اين جلسه را كمى جنجالى كرد.  
رئيس كميسيون امر به معروف و نهى از منكر شوراى اسلامى 
شهر مشهد در نطق پيش از دستور خود گفت: بى توجهى به ...



رئيس عقيدتى سياسى ناجا خراسان رضوى:
در مسايل امنيتى فقط تابع             

فرمانده كل قوا هستيم
نيشــابور- خبرنگارقدس: رئيس عقيدتى سياسى ناجا 
خراسان رضوى گفت: ما در مسايل امنيتى فقط تابع فرمانده 
كل قوا هســتيم و براى اعتلاى اسلام بر پايه ولايت تلاش 

مى كنيم.
حجت الاسلام حســين حكمتى پور در يادواره 103 شهيد 
فرماندهى انتظامى و شــهداى نيشابورى مدافع حرم افزود: 
دفاع از مرزها بر اســاس اصل قانون اساسى مبنى بر حفظ 
نظام اسلامى بر ما لازم است و براى ايجاد اين امنيت بايد در 
كنار حراست از خطوط مرزى، از منطقه نيز حراست كنيم 

تا آسيبى به درون كشور وارد نشود.
ســرهنگ اكبر آقابيگى، فرمانده انتظامى نيشــابور نيز در 
اين يادواره با اشاره به اينكه پاسداشت فرهنگ شهادت كه 
مورد تأكيد همه مسؤولان اســت داراى ديدى استراتژيك 
و رويكرد افزايش اقتدار اســت، گفت: درخشان ترين مشعل 
آسمان فرهنگ اسلامى، شهادت است و بر فراز آن استقلال 
و آزادى انسان ها قرار دارد و نامگذارى كوچه ها به نام شهدا 
براى اين اســت كه بدانيم براى رسيدن به منزل كه همان 

محل آرامش است بايد از گذرگاه شهدا عبور كنيم.

اعزام 187 مبلغ به مناطق شهرى و 
روستايى گناباد

گناباد-خبرنگارقدس: رئيس اداره تبليغات اسلامى گناباد 
از برپايى 50 ايستگاه صلواتى در مناطق شهرى و روستايى 

گناباد در دهه اول محرم خبر داد.
حجت الاســلام محمدرضا رحمانى با اشــاره بــه برگزارى 
همايش پرچم داران حســينى و طلايــه داران هدايت ويژه 
كارگزاران هيأت هاى مذهبى و روحانيون گفت: 187 مبلغ 

به مناطق مختلف شهرى و روستايى گناباد اعزام شده اند.
وى با اشــاره به عزادارى 200 هيأت مذهبى در ايام محرم 
و صفر در اين شهرســتان تصريح كرد: اجتماع روز هشــتم 
محرم از برنامه هاى شاخص عزادارى هيأت هاى مذهبى اين 

شهرستان است كه در مزار سيد ابراهيم برگزار مى شود.
وى يكى از مشــكلات عــزادارى هيأت هاى شــهر گناباد 
در روز عاشــورا را محدود بودن فضاى عزادارى برشــمرد و 
افزود: از آســيب هاى ديگر محافل عزادارى اين شهرستان 
طولانى شدن زمان جلسات است كه اين موضوع در جلسات 

توجيهى براى مسؤولان هيأت ها و روحانيون بررسى شد.

رئيس جمهور به وعده هايش براى مشهد2017 عمل نكرد     قدس: نماينده مردم مشهد درمجلس گفت: رئيس جمهور براى تأمين اعتبارات پايتخت فرهنگى اسلام قول دادند، 
اما نه در بودجه 95 و نه در لوايح ديگر هيچ اثرى از وعده داده شده نيست. حجت الاسلام پژمانفر در نطق ميان دستور مجلس افزود: مشكلات تامين آب مشهد به زخمى كهنه تبديل شده 

و نيازمند عزم ملى است. وى همچنين از رئيس جمهور خواست گزارش پيگيرى هاى خود را در باره برگزارنشدن اجلاس مهم وزيران فرهنگ كشورهاى اسلامى به مردم مشهد ارايه بدهد.

نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى عنوان كرد

ولايتمدارى رمز موفقيت عاشوراييان
��ر

احمــد فياض: اجتمــاع عظيم عــزاداران 
حسينى با عنوان «لبيك يا حسين» در مشهد 

برگزار شد.
همزمان با سالروز ورود كاروان عاشوراييان به 
سرزمين كربلا و در دومين روز از ماه محرم؛ 
اجتمــاع عظيم عزاداران حســينى با عنوان 
«لبيك يا حسين» در شهرهاى مشهد، سبزوار 

و كاشمر برگزار شد.
نماينده ولــى فقيه در خراســان رضوى در 
اجتماع پرشــور عزاداران حســينى كه روز 
گذشته در شهرك شهيد رجايى مشهد برگزار 
شد، ولايتمدارى را رمز موفقيت عاشوراييان 
دانست و اظهار داشت: ولايتمدارى و دلدادگى 
مردم به امام حسين(ع) رمز موفقيت در برابر 

دشمنان است.

 ايستادگى در برابر دشمنان
آيــت االله علم الهدى در تشــريح اختلاف هاى 
جريان هاى سياســى جامعه خاطرنشان كرد: 
اختلاف جريان هاى سياســى در كشــور حول 
دو محور است. يكى معتقد است بايد تا آخرين 
قطره خون در راه خدا جنگيد و با شهادت پيش 
رفت و ديگرى اعتقاد دارد با فشارهاى تحميلى از 
سوى دشمنان بايد تعامل كرد و دست در دست 
دشــمن گذاشت. مسلم آنكه در مسير ولايت و 
رهبرى و استكبارستيزى در برابر تهديد، تحريم 
و هجمه دشــمنان نبايد متوقف شد و تا دادن 

جان در اين مسير بايد ايستادگى كرد.
امام جمعه مشهد با اشاره به حماسه عاشورا 

تصريــح كرد: نقطه اى كه امام حســين(ع) 
براى شيعيان و آزادى خواهان جهان ترسيم 
كرده، شهادت در راه خداوند است و عزادارى 
محرم نيز ميثاق و تجديد خاطره رشادت ها 
و فداكارى هاى واقعه عاشورا و حركت در اين 
مسير اســت. بر اين اساس كل يوم عاشورا و 
كل ارض كربلا؛ يعنى حادثه عاشورا فقط به 
سال 61 هجرى محدود نيست، بلكه كربلا و 

سيدالشهدا(ع) كربلاى هر روز ما است.
وى ادامه داد: جوانان ما با منطق سيدالشهدا(ع) 
و نثار جان در راه خدا تا آخرين نفس هشت 
ســال در برابر دشمنان ايستادگى كردند و با 
منطق حسينى جنگيدند، زيرا سرمايه و هدف 
آن ها توســعه خط امام حسين(ع) و حضرت 

اباالفضل(ع) بوده است.
اين مراســم با مداحى، عزادارى و سينه زنى 

عزاداران حسينى پايان يافت.

 تكيه برگفتمان كربلا
نماينــده ولــى فقيــه در خراســان رضوى 
همچنيــن در دومين روز مراســم عزادارى 
دهه اول محرم كه در مجتمع آيه هاى مشهد 
برگزار شد، فرهنگ مقاومت و مقابله با ظلم 
را پيام قيام كربلا برشمرد و گفت: آموزه هاى 
عاشورا نه تنها براى شيعيان، بلكه براى تمام 

انسان هاى آزاده جهان است.
عضو خبــرگان رهبرى در محفــل عزادارى 
پاسداران و بسيجيان افزود: بايد متن و گفتمان 
حســينى و ترويج آن را با هدف اصلى در نظر 

بگيريم، ياد و خاطره امام حســين(ع) تنها در 
مراســم عزادارى و مرثيه سرايى خلاصه نشود 
و اساس گفتمان حسينى را فراموش نكنيم و 
كربلايى بودن و كربلايى ماندن را از مهم ترين 
شاخصه ها و رويكردهاى خود قرار دهيم. وى 
افزود: نهضت عاشــورا و امتداد قيام حق عليه 
باطــل در هر زمان و مكان و تــا زمان ظهور 
امام مهدى(عج) ادامه داشته باشد، همچنين 
ظلم ستيزى و آموزه هاى عاشورا نه تنها براى 
شيعيان، بلكه براى همه انسان هاى آزاده جهان 
اســت. اقامه عزا در اين ايام ياد و خاطره قيام 

اباعبــداالله (ع) را زنده نگاه 
مى دارد و ســبب مى شــود 
شــهادت  بعد،  نســل هاى 
مظلومانــه ايشــان و ياران 
باوفايشــان را از ياد نبرند، 
اين گونه مراسم اگرچه مورد 
رضاى حق تعالى خواهد بود 
و بر شــأن و شــكوه شيعه 
مى افزايد، اما بايد هوشــيار 
بود كــه نهضــت كربلا در 
مرثيه سرايى  و  ســينه زنى 
اســاس  و  نشــود  محصور 
فراموش  حسينى،  گفتمان 

نگردد.

 سازش پذيران و بينش توابين
آيت االله علم الهدى يادآور شد: جاماندگان از 
واقعه كربلا كه دلخوش به مذاكره، سازش و 

برخى با پيشانى پينه بسته بودند، صرفاً ملحد 
و كافــر نبودند، حتى بعضى از آنان در دوران 
رســول اكرم(ص) و اميرالمومنين(ع) سوابق 
خوبى داشــتند و بينش آنان راه اشــتباهى 
را برايشــان رقم زده بود، امــا امروز برخى به 
دنبال ســازش و به راه حلى مسالمت آميز با 
دشمنان اميدوار هستند و مى خواهند راهى 

جز مقاومت را انتخاب كنند.
وى خاطرنشــان كرد: آن هايى كه از معامله، 
مذاكره و تعامل با آمريكا و اســتكبار سخن 
مى گوينــد نيز كافر و ملحد نيســتند؛ بلكه 
فقط كســانى هستند كه 
اگرچه تصدى ســمت در 
استكبارســتيز  نظام  اين 
مدعــى همراهى  و  دارند 
انقــلاب تــا منــزل آخر 
هســتند،  امــا در دل به 
ترحم مستكبران و سازش 
با دشمن اميدوارند و اميد 
ابدى  تــا خصومت  دارند 
حق و باطــل را با راه حل 
آرام تــرى و بجــز مبارزه 
حل وفصــل  مقاومــت  و 
نماينــد. ســازش پذيران 
بينش و بصيرتى همچون 
بينش و بصيرت آن 880 نفر دارند كه با امام 
حسين(ع) از مدينه خارج شدند، اما تا كربلا 
نماندند و همگى در انتها از ايشان جدا شدند 

و رهايشان كردند.
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اخـــبار

فراخوان سوژه يابى نقش خراسان رضوى 
در دفاع مقدس

محمدرضا غلامى: دبيرخانه جشنواره «گنجينه هاى ماندگار 
دفــاع مقدس»، آحاد مردم اســتان را به ســوژه يابى نقش 

خراسان دردفاع مقدس فراخواند.
اين دبيرخانه با اعلام اينكه اين جشــنواره براى پاسداشــت 
رزمندگان خراسانى دردفاع مقدس برگزارشده است، از عموم 
مردم خواســته اســت خاطرات خود را از هشــت سال دفاع 
مقدس از صحنه هاى رزم، پشت جبهه، بيمارستان، سرپرستى 
فرزندان و كار درســتادهاى پشتيبانى جنگ در نقطه اى كه 
خدمت كرده اند به اين دبيرخانه ارسال كنند تا پلى بين امروز 

و فردا و ديروزهاى پراز شور وشعور زده باشند.
مهلت ارسال سوژه ها از آغازهفته دفاع مقدس تا 30 مهر95 بوده و 
شركت كنندگان براى ارسال سوژه هاى مورد نظر خود و دريافت فرم 
 www.baghehashtom.ir ويژه جشنواره مى توانند به سايت
و كانال تلگرامى Ganjiehayemandegar @ مراجعه كرده 
يا با شــماره تلفن هــاى 38471738-051 و 09909531022 
دبيرخانه جشــنواره «گنجينه هاى ماندگار دفــاع مقدس» براى 

دريافت اطلاعات بيشتر تماس بگيرند. 
گفتنى است، اين دبيرخانه به نشانى انتهاى بلوار شهيد بهشتى، 
بلوار برادران شهيد خليلى، انتهاى خيابان برادران شهيد خليلى 
يك، بوستان كوهسنگى، مركز فرهنگى دفاع مقدس خراسان 

رضوى، آماده دريافت حضورى سوژه هاى دفاع مقدس است.

 رئيس اين دانشگاه خبر داد
جذب دانشجوى خارجى براى صندلى هاى 

خالى دانشگاه آزاد خراسان رضوى 
تايباد - خبرنگارقدس: رئيس 
اســلامى خراسان  آزاد  دانشگاه 
گفت: بزودى پرديس بين المللى 
دوغارون با هدف جذب دانشجو 
در مقطــع كارشناســى ارشــد 
ودكترى از كشــور افغانستان در 
منطقه ويــژه اقتصادى دوغارون 

شروع به كار خواهد كرد.
دكتر عباس شــيخ الاسلامى با بيان اين مطلب در مراسم توديع 
و معارفه رئيس دانشــگاه آزاد تايباد با اشــاره به ظرفيت خوب 
شهرســتان مرزى تايباد بــراى حمايت از مراكــز آموزش عالى 
خاطرنشان كرد: با گسترش علم ودانش در كشور افغانستان شاهد 

رشد گروه هاى افراط گرا در اين كشور مسلمان نخواهيم بود.
گفتنى اســت، در اين مراســم از خدمات دكتر محمدرضا 
خالقى تجليل و مجيد رضــا رضوى به عنوان رئيس جديد 

دانشگاه آزاد اسلامى واحد تايباد معرفى شد.

مراقب نفوذ و تخريب چهره عزادارى ها باشيد
رشتخوار-خبرنگار قدس: امام جمعه رشتخوار گفت: وارد 
كردن قمه از كشورهايى مانند فرانسه، نفوذ و تخريب چهره 
عزادارى ها، كارى است كه امروز دشمن آن را دنبال مى كند، 

بايد مراقب نفوذ فرهنگ هاى بيگانه در عزادارى ها بود.
حجت الاســلام مهدى بهره مند با بيان اينكه ماه محرم در 
اسلام يكى از بيشترين و بزرگ ترين فرصت هاست كه بايد از 
محرم و امام حسين(ع) بهره كافى بگيريم، افزود: هر روزى 
كه دشمنى براى دين و اسلام پيدا شود، آن فرياد مظلومانه 

امام حسين(ع) در مقابله با آن به دفاع بر خواهد خاست.
وى با اشــاره به اينكه دشــمن امروز به دنبال نفوذ در محرم و 
صفوف عزاداران حســينى است، خاطرنشان كرد: دشمن براى 
تخريب و نشان دادن چهره بد از اسلام و تشيع همواره در تلاش 
است، بنابراين در مداحى ها و مراسم عزادارى بايد مراقب بود و با 

هرگونه جريان غيرعاشورايى مقابله كرد.

تجهيز مدارس روستايي تربت جام به 
وسايل واقلام ورزشي

تربت جام - خبرنگار قدس: مدارس روستايي تربت جام 
به وسايل و اقلام ورزشي تجهيزشد. كارشناس تربيت بدني 
آموزش و پرورش با بيان اين مطلب گفت: در ابتداي ســال 
تحصيلي جديد با كمك مديريت آموزش و پرورش و معاونت 
تربيت بدني و پرورشي اين اداره در حد توان وسايل و اقلام 

ورزشي در اختيار مدارس روستايي قرار داده شد.
محسن سپهري اظهار اميدوارى كرد، اين حركت در مدارس 
ســطح شهر هم انجام تا كمبود وســايل و اقلام ورزشي در 

مدارس جبران شود.

معلمان ديروز و امروز مدارس روستايى
«مهر» ماه پرافتخار تعليم و تربيت از راه رسيد تا ميليون ها دانش 
آمــوز و هــزاران معلم اين مرز و بوم يك ســال ديگر با چيدن 
خوشــه هايى از خرمن علم و معرفت با ارتقاى ســطح بينش و 
دانش خويش افتخارات موفــق و مؤثرى را در آينده نه چندان 
دور براى كشــور عزيزمان رقم بزنند. گرچه آغاز سال تحصيلى 
در مدارس مختلف شهر و روســتا داراى توفيقات و مشكلاتى 
اســت، اما در اين ميان يكى از مســايلى كه گريبانگير مدارس 
ابتدايى در روستاها شده و داراى آسيب هاى فراوانى است، مسأله 

استقرارنيافتن معلمان روستايى در اين محل است. 
نگارنده كه چند سالى از دوران تحصيلاتم در مقاطع ابتدايى و 
متوسطه نمى گذرد، بخوبى به ياد دارم كه همزمان با آغاز سال 
تحصيلى در روستاها يكى از دلمشغولى ها و دغدغه هاى معلمان 
و آموزگاران، پيدا كردن منزل مسكونى براى سكونت يكساله در 
روستا بود و اعضاى محترم شوراهاى روستا و حتى دانش آموزان 
نيز با ذوق و شوق فراوان، معلمان خويش را همراهى مى كردند 

و منزلى را در خور شأن ايشان پيدا مى كردند.
پس از پيدا كردن منزل، او را در اسباب كشى منزلش از شهر 
يا از يك روستاى ديگر به روستاى مقصد تا چيدن وسايل و 

اسباب خانه اش كمك مى كردند. 
همه اين ها با ذوق و شــوق فراوان انجام مى شد، به گونه اى 
كه با هر ارتباط و تعاملــى انس و الفت بين دانش آموزان و 
معلمان بيشتر مى شد، به گونه اى كه ارتباطشان از مرز معلم 

و شاگردى تا حد دو دوست ارتقا مى يافت.
بســيارى از نيازهاى خوراكى معلمــان از قبيل تغذيه، آب 
آشــاميدنى و لبنيات از ســوى مردم تامين مى شد و حتى 
برخى شاگردان براى تهيه آب و نان معلم خويش نامنويسى 

مى كردند تا نوبت كسى ضايع نشود. 
سكونت معلمان در روستاها و در كنار مردم و دانش آموزان به 
مدت يك سال تحصيلى موجب مى شد در كنار حل مشكلات 
درسى(در خارج از وقت ادارى و كلاسى) مشكلات رفتارى و 
اخلاقى دانش آموزان را -كه هر روز آنان را در كوچه و خيابان 
مشاهده مى كردند و همانند يك عامل نظارتى زير ذره بين 
داشــتند- بر طرف كرده و به وظيفه تربيتى و پرورشى خود 

كه بخش مهمى از وظيفه آنان است بدرستى عمل كنند.
مزاياى سكونت و اســتقرار معلمان در روستاها فقط به دانش 
آموزان منحصر نمى شد و حتى شامل عموم مردم روستا مى شد، 
به گونه اى كه در امور فرهنگى، اجتماعى و حتى عمرانى روستا 
نيز مشاركت داشتند و مشكلات آن را برطرف مى كردند. اين، 
حال و روزگار چند سال پيش معلمانى بود كه با كمال افتخار 
براى موضوع مهم تعليم و تربيت وارد روستا مى شدند و تا آخر 
سال تحصيلى ماندگار بودند، اما با پيشرفت صنعت و ماشين - 
كه بايد آن را از آسيب هاى زندگى ماشينى دانست - اين نعمت 

و بركت معنوى از مردم روستا دريغ شد.
معلمان و آموزگاران كنونى مدارس روســتايى در طول سال 
تحصيلى شهرنشين شده اند و هر روز مسير شهر و روستا را 

با وسايل شخصى براى امر تعليم و تعلم در رفت و آمدند.
گذشــته از مســايل جانى و امنيتى و حوادثى كه در جاده ها 
جان اين عزيزان را تهديد مى كند، مســايل و مشكلاتى مانند 
خستگى سفر، نداشتن تمركز فكرى، تلف شدن وقت ايشان و 
دانش آموزان و... از پيامدهاى اين آسيب در سال هاى اخير است. 
از بين رفتن شــادابى حضور معلم در كلاس - كه لازمه هر 
محيط آموزشى و تربيتى است- نبود ارتباط مؤثر و مفيد(در 
اثــر فرصت محدود) با دانش آموزان، محقق نشــدن اهداف 
تربيتــى و رفتارى آموزش و پــرورش و محروم ماندن مردم 
روســتا از بركات و آثار مفيدى كه بدان اشــاره شد، از ديگر 

آسيب هاى استقرار نيافتن معلمان در روستاهاست.
حال كه حضور و زندگى معلمان در روستاها اين قدر داراى اثر 
مفيد و مؤثر بوده سزاوار است معلمان عزيز و مسؤولان محترم با 
عزمى استوار و مديريتى جهادى برنامه و حركت سابق خويش را 
ادامه داده و با زندگى در كنار دانش آموزان و مردم روستا بركات 

حضور در كنار ايشان را دوباره به ارمغان آورند.
* محمد خانى- كارشناس ارشد معارف اسلامى

قدس: روزهاى ناسالم در مشهد 3 برابر شده است
نيش و نوش: يعنى اگه مشهدى ها سعى كنن 3 برابر قبل، 

جان سختى كنن، مشكلى پيش نمياد! 
قدس: توزيع كلاه ايمنى بين راكبان موتورسيكلت خراسان شمالى

نيش و نوش: هزينه اين كلاه هــا از محل جريمه همون 
راكبان بى كلاه تأمين شده!

قدس: تقاضا براى خريد خودرو در مشهد وجود ندارد
نيش و نوش: چون به لطف پديده و ميزان، پولى توى جيب 

مشهدى ها باقى نمونده!
قدس: زنگ گردشگرى در طرقبه شانديز نواخته شد

نيش و نوش: واســه چاشــت اين زنگ هم، مقدار زيادى 
بستنى و شيشليك در نظر گرفته شده!

قدس: 700 مركز اقامتى ناايمن در مشهد
نيش و نوش: مراكز اقامتى «ايمن» رو شناسايى و شمارش 

مى كردن كه راحت تر بود!
قدس: كاهش 50 درصدى سرقت احشام در شيروان

نيش و نوش: لابد پس از اين بايد احشــام را به دزدگير و 
سيستم ضد سرقت مجهز كرد!

قدس: طراحان و مجريان طرح ميدان شــهدا مشهد بايد 
مؤاخذه شوند

نيش و نوش: هر وقت مســؤولان شهردارى و شوراى شهر 
مؤاخذه شدن، اونا هم ميشن!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

 اساس گفتمان 
حسينى را فراموش 

نكنيم و كربلايى بودن 
و كربلايى ماندن را 

از مهم ترين شاخصه ها 
و رويكردهاى خود 

قرار دهيم 

بــرش

�� وارده

ا�بار

قدس: مدير فرهنگســراى «كــودك و آينده»، از 
راه اندازى حســينيه كودك در 13 منطقه شهرى 

ويژه كودكان 4 تا 13 ساله در مشهد خبر داد.
حميد صادقــى دربــاره برنامه هــاى اجرايى در 
حســينيه هاى كودك سطح شــهر گفت: در اين 
حسينيه ها واقعه عاشورا، قيام امام حسين(ع) و ... 
از طريق عمو روحانى كه در امر كودك و نوجوان 
تخصص دارد و در قالب اشعار عاشورايى، همخوانى، 

داستان و... به زبان كودكانه منتقل مى شود.
وى افزود: برنامه در حسينيه هاى كودك با دعوت 
از مخاطبان و تلاوت قرآن آغاز مى شــود؛ سپس 
عمو روحانى حاضر در حســينيه متناسب با سير 
رخدادهاى عاشورا در هرشب، در قالب داستان هاى 

عاشورايى مطلب را با زبان كودكانه بيان مى كند.
در نهايت روضه كودكانه و قابل فهم براى مخاطبان 
گفته مى شــود و مراسم ســينه زنى با استفاده از 
مداحان خردسال در هر تشكل و مسجد و حسينيه 
انجام مى گيرد. مراسم با دعاى كودكان و آموزش 

نحوه  دعا كردن به آن ها پايان مى پذيرد.
مدير فرهنگســراى «كودك و آينده» با اشــاره به 
ظرفيت حســينيه هاى كودك گفت: هر حسينيه 
خدمات خود را در هر شــب براى 200 كودك و 
نوجوان پيش بينى كرده است و در مجموع پيش 
بينى مى شــود تا پايان دهــه اول محرم كه پايان 
اين طرح نيز خواهــد بود، حدود 30 هزار كودك 

مشهدى در اين طرح شركت كنند.

راه اندازى 13 حسينيه كودك در شهر بهشت 
در نهايت روضه كودكانه و قابل فهم براى مخاطبان 
گفته مى شــود و مراسم ســينه زنى با استفاده از 
مداحان خردسال در هر تشكل و مسجد و حسينيه 
انجام مى گيرد. مراسم با دعاى كودكان و آموزش 

مدير فرهنگســراى «كودك و آينده» با اشــاره به 
ظرفيت حســينيه هاى كودك گفت: هر حسينيه 
 كودك و 
نوجوان پيش بينى كرده است و در مجموع پيش 
بينى مى شــود تا پايان دهــه اول محرم كه پايان 
 هزار كودك 
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خبر

 ادامه دهنده راه 103 شهيد نيروى انتظامى نيشابور هستيم
فرمانده  قــدس:  خرو-خبرنگار 
انتظامى نيشابور گفت: به همكارانمان 
توصيه كرده ايم در خدمات رســانى 
به مردم ذره اى كوتاهى نكنند، زيرا 
اين مردم شايســته بهترين خدمت 
هستند.  سرهنگ اكبر آقابيگى افزود: 
عزت، اقتــدار و رحمت بايد در رفتار 
كاركنان نيروى انتظامى براى همگان 
محسوس باشد و ما بايد ادامه دهنده  

راه 103 شهيد نيروى انتظامى اين شهرستان باشيم.
وى همچنين قول داد، در باره نبود كلانترى در اسحاق آباد بخش زبرخان و درخواست 

شوراى اسلامى و مردم تلاش كرده تا اين مشكل حل شود.
در پايان اين مراسم توسط اعضاى شوراى اسلامى و شهردارى خرو از كاركنان كلانترى 

15 خرو قدردانى شد. 

خبر

وصيتنامه شهدا را عملياتى كنيد  
قـــدس:  خبرنگار  ـ  بشرويه 
مســؤول دفتر نمايندگى ولى فقيه 
در سپاه بشرويه گفت: در حقيقت 
جنگ تحميلى جنگ جهانى سوم 
بود، چون با 70 كشــور در جنگ 
بوديم و از 17 كشور اسير داشتيم. 

حجت الاســلام مهــدى دهقانى در 
يادواره شهداى دانش آموزى مدرسه 
نرجس بشــرويه با بيان اينكه دفاع 
مقدس براى ما يك تجربه بزرگ و كارآمد است كه انقلاب ما را بيمه كرد، افزود: دشمنان 
بخوبى به قدرت نظامى ايران پى برده و در ميدان هاى جنگ نرم وارد شده اند و به اين نكته 

پى برده كه با جنگ سخت نمى توانند با جمهورى اسلامى ايران مقابله كنند.
وى با تصريح اينكه مهم ترين وظيفه ما در مبارزه با جنگ نرم دشمن، ولايت مدارى و 
تبعيت از ولايت فقيه مى باشد، بر عملياتى كردن وصيتنامه شهدا در اين باره تأكيد كرد. 

فرمانده   
انتظامى نيشابور گفت: به همكارانمان 
توصيه كرده ايم در خدمات رســانى 
به مردم ذره اى كوتاهى نكنند، زيرا 
اين مردم شايســته بهترين خدمت 
هستند.  سرهنگ اكبر آقابيگى افزود: 
عزت، اقتــدار و رحمت بايد در رفتار 
كاركنان نيروى انتظامى براى همگان 

بجنورد-خبرنگار قدس: مديركل فرهنگ و 
ارشاد اسلامى خراسان شمالى گفت: فرهنگ 
و ارشاد اسلامى و نهاد كتابخانه هاى عمومى 
داراى برنامه و اهداف مشــترك هســتند و 
تلاش اين دو مجموعه بايد بر اساس همراهى 

و همكارى باشد.
 حســين فرخنــده در ديدار بــا مدير كل 
كتابخانه هاى خراســان شــمالى با تأكيد بر 
فرمايشات رهبر معظم انقلاب اظهار داشت: 
اكنون بايد مطالعه روزانه و مســتمر، دغدغه 
آحاد جامعه باشــد و دستگاه هاى فرهنگى و 
متولى بايد ابزار و شرايط لازم را جهت افزايش 

سرانه مطالعه مفيد فراهم كنند. 
مديركل كتابخانه هاى عمومى خراسان شمالى 
نيز افزود:خوشبختانه در طى مدت هشت ماه 

مســؤوليتى كه در كتابخانه هاى استان دارم 
همكارى و تعامل بسيار خوبى را با مجموعه 
فرهنگ و ارشاد اسلامى بوده و اميدواريم كه 

اين روند تداوم و گسترش پيداكند.
محمد جهانى افزود: بى گمان كتابخانه هاى 
عمومى اســتان با توجه به در اختيار داشتن 

تعــداد 60 باب كتابخانه و حــدود 100 نفر 
كتابدار، ســرمايه بســيار گران قيمتى است 
كه مى تواند در رشد و توسعه فرهنگ استان 

نقش تأثيرگذارى داشته باشد.
 وى يادآور شد:خوشبختانه در اين مدت كوتاه 
سه باب كتابخانه روستايى كه به همت اداره 
كل فرهنگ و ارشاد اسلامى خراسان شمالى 
ساخته شــده بود، آماده بهره بردارى است و 
پنج  باب كتابخانه ديگر نيز در آينده بســيار 

نزديك آماده بهره بردارى مى شود.
محمــد جهانــى تعامــل و همــكارى دربين 
دســتگاه هاى فرهنگــى و مجموعــه نهاد و 
سازمان هاى يك استان را رمز موفقيت برشمرد 
و اظهار داشت: مسلم است كه اختلاف و تشتت 

آرا، انرژى فعال را از انسان مى گيرد. 

مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامي خراسان شمالى:

شرايط لازم جهت افزايش سرانه مطالعه فراهم شود



یک کارشناس در گفت و گو با قدس تشریح کرد:

هشدار به خانواده ها درباره فضای مجازی
خبر

جانشین  محمدحســین مروج کاشانی: 
مجمــع رهروان امــر به معــروف و نهی از 
منکر استان خراســان رضوی گفت: یکی از 
مهم ترین مطالبات رهبر معظم انقلاب توجه 
به فرصت ها و آســیب های موجود در فضای 

مجازی است.
»محمد فضایلی« که به مناســبت هفته امر 
به معــروف و نهی از منکر بــا خبرنگار ما 
گفت و گو می کرد، با بیان این مطلب افزود: 
دشمن امروز از هیچ اقدامی برای براندازی 
و آسیب رســانی به نظام جمهوری اسلامی 
ایــران دریغ نمی کند و بــه همین دلیل به 
فضای مجــازی و ظرفیت های آن به عنوان 
پدیده و وســیله ای برای ضربه زدن به نظام 

اسلامی می نگرد.
وی تأکیــد کرد: دشــمن امــروز با صرف 
هزینه های گزاف سعی در استحاله فرهنگی 
و جابه جایی حکومت اســلامی از روش های 
مختلف و با بهره گیری از این فضا قصد دارد 
تا با براندازی خاموش، بتواند نظام جمهوری 

اسلامی را به فروپاشی بکشاند.
این کارشــناس حوزه فضای مجازی تصریح 
کرد: بسیاری از مردم ما با استفاده از فضای 

مجــازی )ماهواره ها، اینترنت، شــبکه های 
اجتماعــی، تلفن های همراه هوشــمند و...( 
امروز خواسته یا ناخواسته مورد توجه و رصد 
دشــمن قرار دارند و در این میان نوجوانان، 
جوانان، خانواده ها، بانوان و... بیش از دیگران 

در معرض تهدید هستند.
جانشین مجمع رهروان امر به معروف و نهی 
از منکر استان خراسان رضوی ادامه داد: باید 
به فضای مجازی در کنار ســایر حوزه های 
فرهنگی، اجتماعی و سیاسی امر به معروف 
و نهی از منکر از قبیل: حوزه مردم بر مردم، 
مردم بر دولــت، دولت بر مــردم و... توجه 
جدی شــود و نمی توان از پدیده یا فناوری 
مدرنی که روزانه تعداد بسیار زیادی از اقشار 
مختلــف جامعه از آن اســتفاده می کنند  و 
تهدیدها و فرصت هایی در این پدیده وجود 

دارد، غفلت کرد.
فضایلی اظهار داشت: امروز باید به معروف ها 
و منکرهــا در فضای مجازی و آســیب ها، 
تهدیدهــا، فرصت ها و محاســن این فضا به 
صورت کارشناســی و دقیق توجه شــود و 
غفلت از این موضوع خســارت های جبران 

ناپذیری را در پی خواهد داشت.

 اهداف دشمن در فضای مجازی
وی در بیان اهداف دشمن از سرمایه گذاری 
در فضای مجازی گفت: منکرهای متعددی 
بــه روش هــای مختلف از طریق دشــمن 
در فضای مجازی و با اســتفاده از ترفندها 
و روش هــای پیچیده مورد اســتفاده قرار 
می گیرد تا با اشــاعه ایــن منکرات، ضمن 
صدمه رســاندن به معروف های موجود در 
عقاید اســلامی مردم، زمینه تحقق اهداف 
خبیثانه طراحان این منکرها بیش از پیش 

فراهم شود.
این کارشناس حوزه فضای مجازی توضیح 
داد: ایجاد فضایی بــرای اقدام ها و عملیات 
روانی به منظور بدبینی مردم و مســؤولان 
نظام اســلامی نســبت به یکدیگــر، ایجاد 
حفره هــای امنیتی، فرهنگــی، اخلاقی در 
جامعــه، برنامه ریزی روی نســل نوجوان، 
جوان و بانوان در جامعه اســلامی برای به 
انحراف کشــاندن آن ها از جملــه اقدامات 
دشــمن در فضــای مجازی برای آســیب 
رســاندن به مردم و ساختار نظام جمهوری 

اسلامی ایران است.

 وظایف و اقدام های مجمع
جانشــین مجمع رهروان امــر به معروف و 
نهی از منکر اســتان خراسان رضوی نیز در 
این باره گفت: ایــن مجمع بنا دارد، تمامی 
وظایــف خود را در حوزه هــای مختلف امر 
به معروف و نهــی از منکر و بویژه در حوزه 
فضای مجازی براساس تدابیر و منویات رهبر 
معظم انقلاب، قانون اساسی، قانون حمایت 
از آمران به معروف و ناهیان از منکر، قوانین 
مصوب مراجع مربوط و اساسنامه مجمع و با 
توجه به سیاســت ها و موضوعات اعلام شده 
از ســوی نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه مشهد و دســتورعمل های ابلاغی از 
ســوی ســتاد امر به معروف و نهی از منکر 

استان دنبال نماید.
فضایلی ایجاد فضای آموزشــی و برگزاری 
کلاس هــای مردمــی و اداری و تخصصی 
در سطح مســاجد، اداره ها، سازمان ها و در 
محل ســاختمان مجمع )واقع در بلوار امت 
مشهد( برای بحث مطالبه گری از مسؤولان 
و احقــاق حقوق مردم را از جمله اقدام های 
انجام شده توسط این مجمع در این زمینه 

عنوان کرد.

زائران عتبات مراقب کلاهبرداران باشند
 راز 150ویزای جعلی عراق 

در مرز آشکار شد

ایرنا: سرپرســت مدیریت حج و زیارت خراســان رضوی 
گفــت: 150 زائر مشــهدی کــه هفته پیش قصد ســفر 
به عتبات عالیات را داشــتند، به خاطــر مراجعه به مراکز 
غیرمجاز و افراد ســودجو، روادیــد جعلی عراق را دریافت 

کرده اند.
جواد شاد افزود: این افراد در پنج گروه اقدام به تهیه روادید 
ارزان قیمــت از طریق دفاتر غیرمجاز کرده بودند، اما پس 
از مراجعه به کنســولگری عراق پی بردند، روادیدها جعلی 

است.
وی ادامه داد: گروهی از این زائران نیز در محل معبر مرزی 
پی به جعلی بودن روادید بردند، بنابراین از ســفر به کربلا 

بازمانده اند.
سرپرست مدیریت حج و زیارت خراسان رضوی با هشدار 
به زائران عتبــات عالیات درباره فعالیت افراد ســودجو و 
مدعــی تهیه روادید ارزان گفت: تنها مرجع رســمی برای 
دریافت روادید عراق دفاتر مجاز سازمان حج و زیارت است 
که از سوی ستاد مرکزی اربعین در وزارت کشور جمهوری 

اسلامی ایران تعیین شده اند.
وی افــزود: بر اســاس تصمیم ســتاد اربعین بــه منظور 
ساماندهی مرزها، همه زائران ابتدا باید در »سامانه سماح« 
نام نویســی کنند و ســپس به همراه مدارک برای گرفتن 
روادید به یکی از دفاتر مورد تأیید ســازمان حج و زیارت 

مراجعه کنند.
شــاد ادامه داد: 270 دفتر مجاز تهیه روادید در خراســان 
رضوی مجــوز فعالیت دارند. از این میــان 170 دفتر در 
مشهد مستقر هستند. اســامی همه این 270 دفتر مجاز 
در پایگاه اینترنتی مدیریت حج و زیارت خراســان رضوی 

منتشر شده است.
سرپرســت مدیریت حج و زیارت خراســان رضوی اظهار 
داشــت: با توجه به دوری این اســتان به مرزهای شلمچه 
و چزابه و به رغم اعتراض نســبت به این امر، ستاد مرکزی 
اربعین همین مرزها را برای خروج زائران خراســان رضوی 
اختصاص داده اســت. با این حال امیدواریم بتوان موافقت 
ستاد اربعین را با عبور زائران خراسانی از طریق مرز مهران 

که نزدیک تر است، دریافت کنیم.

خبر
 نکوداشت چهره ماندگار نیشابور 

در نیاوران 

نیشابور-خبرنگارقدس: شهردار نیشابور از برگزاری مراسم 
نکوداشت پروفسور حسین صادقی از چهره های ماندگار ایران و 
نیشابور با رونمایی از ترجمه وی از اشعار خیام به زبان انگلیسی 

و فرانسه در فرهنگسرای نیاوران تهران خبر داد.
هادی مسلمی گفت: پروفسور حســین صادقی از پزشکان و 
جراحان قلب جهان بوده که پس از بازنشستگی، رباعیات خیام 
را به زبان های فرانسه و انگلیسی ترجمه کرد که این ترجمه ها 
با خط استاد غلامحسین امیرخانی و نقاشی های استاد محمود 
فرشــچیان به چاپ رســیده اند.وی افزود: مراســم نکوداشت 
پروفسور صادقی با رونمایی از این اثر همراه بود و در این مراسم 
جمعی از استادان و صاحب نظران حوزه فرهنگ و هنر کشور 
حضور داشتند و سخنرانی کردند.وی خاطرنشان کرد: پروفسور 
حسین صادقی پنجم بهمن 1۳0۸ در خانواده ای ادب دوست 
در روستای چکنه بخش سرولایت شهرستان نیشابور به دنیا 
آمد. تحصیلات ابتدایی را در همان روســتا و در مدرســه ای 
آغاز کرد که توسط پدر ایشان تاسیس یافته بود. او برای ادامه 

تحصیل به شهرهای قوچان و مشهد رفت.
وی یادآورشد: صادقی در سال 1۳2۹ در آزمون های مرسوم آن 
زمان برای ورود به دانشگاه شرکت کرد و موفق شد، در کنکور 
دانشکده های پزشکی، فیزیک و اعزام به خارج پذیرفته شود و 
پس از آن برای ادامه تحصیل راهی سوئیس شد تا اینکه در سال 
1۳2۶ دکترای پزشکی خود را از دانشگاه پزشکی لوزان دریافت 
کرد. ســپس برای دریافت تخصص عازم آمریکا شد و توانست 
در سال 1۳۴2 بورد تخصصی جراحی عمومی و فوق تخصص 
جراحی قلب و ریه را از دانشگاه های معتبر ایالات متحده آمریکا 
دریافت دارد.مســلمی عنوان کرد: ایشان طی دوران تحصیل و 
همچنین پس از آن از بهترین شاگردان و همکاران کریستیان 
بارنارد، جراح مشــهور قلب محســوب می شد.شهردار نیشابور 
تصریح کرد: پروفســور صادقی پس از بازگشت به ایران مدتی 
در بیمارســتان مسیحی مشهد به کار پرداخت و پس از مدتی 
خدمت به هموطنان خویش، دوباره برای مطالعات بیشتر عازم 
سوئیس شد و به سمت ریاســت بخش جراحی قلب و عروق 
دانشــگاه لوزان منصوب شــد. وی نزدیک به ۳0 سال ریاست 
بخش قلب و عروق و کرســی استادی این رشته را در دانشگاه 

لوزان برعهده داشت تا اینکه در سال 1۳75 بازنشسته شد.
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اهدای کلاه ایمنی به موتورسیکلت سواران درگز   درگز-خبرنگار قدس: در یک حرکت نمادین از سوی نیروی انتظامی تعدادی کلاه ایمنی به موتورسیکلت سواران درگز اهدا 
شد.در این مراسم از سوی فرمانده نیروی انتظامی یک عدد کلاه ایمنی به آقای حمیدی، فرماندار درگز اهدا شد و وی با موتورسیکلت میدان آزادی را دور زد. سرهنگ دهقانپور، 

فرمانده نیروی انتظامی درگز در این مراسم گفت: هدف از این اقدام، توسعه فرهنگ استفاده از کلاه ایمنی در هنگام استفاده از موتورسیکلت است .



فرماندار بجنورد:
يارانه خانوارها با شركت در سرشمارى 

قطع نمى شود
بجنورد  شهرســتان  فرماندار  بجنورد- خبرنگار قدس: 
با اشــاره به شــايعات مبنى بر قطع يارنــه، گفت: موضوع 
آمارگيرى هيچ ربطى به موضوع يارانه ندارد و يارانه كسى با 

سرشمارى قطع نمى شود. 
موسى حاجى زاده در جلسه شوراى ادارى شهرستان بجنورد 
گفت: آمار دقيق، پايه اصلى و اساس همه برنامه ريزى هاى 
اقتصادى، سياســى، اجتماعى و فرهنگى و تصميم گيرهاى 

كارآمد براى كشور است.
وى افزود: مديران و مسؤولان اجرايى بدون آمار دقيق قادر به 

تصميم گيرى و برنامه ريزى در هيچ زمينه اى نخواهند بود.
وى ضمــن دعوت از مردم بجنورد به انجام سرشــمارى به 
صورت اينترنتى، گفت: اگر كسانى نتوانستند در سرشمارى 
اينترنتى در تاريخ مشخص شده شركت كنند، مرحله دوم 
سرشــمارى از تاريخ 25 مهر تا 25 آبان به صورت حضورى 

انجام مى شــود تا مردم اطلاعات دقيق در اختيار مأموران 
سرشمارى قرار دهند.

حاجى زاده افزود: به ادارات تأكيد شده است تا شرايط لازم 
براى ثبت نام كاركنــان زيرمجموعه خود را فراهم و آنان را 

ترغيب به انجام ثبت نام اينترنتى كنند.
اين مســؤول تأكيد كرد: دســتگاه هاى اجرايــى، مكانى با 
عنوان ميز خدمت سرشــمارى براى ثبت نام رايگان براى 
مردم اختصاص دهند تا خانوارهايى كه از امكانات اينترتى 

برخوردار نيستند به اين اداره ها مراجعه كنند.
وى افــزود: همچنيــن در روســتاها نيــز در دهيارى ها با 
اختصاص يك خط اينترنتى اين اقدامات براى روســتائيان 

فراهم شود.
فرماندار شهرستان بجنورد گفت: جوايزى براى افرادى كه 
بــه صورت اينترنى نيز ثبت نام كنند در نظر گرفته شــده 
است كه اين امر به منظور تشويق و فرهنگ سازى و كاهش 

هزينه ها صورت مى گيرد.

اختصاص 20 ميليارد تومان اعتبار براى 
مكانيزاسيون كشاورزى خراسان شمالى

بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس ســازمان جهاد كشــاورزى 
خراســان شــمالى گفت: 20 ميليارد تومان اعتبار براى تقويت و 
توسعه ناوگان ماشين آلات بخش كشاورزى استان اختصاص يافت. 
عبداالله يوســفى بر افزايش بهره ورى در بخش كشــاورزى 
تأكيــد كــرد و افزود: بــا پرداخت بيــش از 51 ميليارد و 
917ميليون تومان تسهيلات بانكى از سال 92 تا 94، 662 
دستگاه تراكتور، 27 دستگاه كمباين و هزار و 645 دستگاه 

انواع ادوات كشاورزى در اختيار بهره برداران قرار گرفت.
وى گفت: اين ســازمان مقام ششم كشــورى را در جذب 
اعتبارات مكانيزاسيون كشاورزى با جذب بيش از 90 درصد 

به خود اختصاص داد.
يوسفى خاطر نشان كرد : علاوه بر كمبود كمباين و دروگر 
بيش از 50 درصد ادوات كشــاورزى اين استان نيز فرسوده 
است كه مانع جمع آورى بموقع محصول، افزايش ضايعات و 

كاهش درآمد كشاورزان مى شود.

رسيدگى به90هزار پرونده در حوزه هاى 
قضايى خراسان شمالى 

بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس كل دادگســترى خراسان 
شمالى از رسيدگى به 91 هزار و 294 فقره پرونده در حوزه هاى 

قضايى اين استان در نيمه نخست سال جارى خبرداد.
حجت الاســلام قدرتى با اشــاره به 92 هزار و 966 پرونده 
وارده در همين مدت اظهار داشــت: از اين تعداد 56 هزار و 
711 فقره به مراجع قضايى ، 12 هزار و 301 فقره به اجراى 
احكام و23 هــزار و 954 فقره به شــوراهاى حل اختلاف 

استان وارد شده است.
وى با اشــاره به رشــد 15 درصدى موجودى پرونده ها در 

مراجع قضايى اين استان تصريح كرد: پرونده هاى موجودى 
نيمه نخســت سال قبل در مقايســه با نيمه اول سال 93 
از رشــد 32/2 درصدى برخوردار بوده است، اما شمار اين 
پرونده ها در نيمه نخست سال جارى نسبت به مدت مشابه 

سال قبل كاهش 17/3 درصدى داشته است.
اين مقام قضايى كاهش موجودى شعبات را يكى از اولويت هاى 
اساسى دادگسترى استان برشمرد و گفت: با تحقق اين كاهش 
در ساير موارد از جمله كاهش وقت رسيدگى و كاهش جمعيت 

كيفرى نيز توفيقاتى حاصل خواهد شد.

افزايش 9 درصدى توليد گوشت قرمز در 
خراسان شمالى

بجنورد- خبرنگار قــدس: معاون ســلامت اداره كل 
دام پزشكى خراســان شمالى گفت: از ابتداى سال جارى تا 
كنون، با ذبح 56 هزار و 600 رأس دام ســبك و ســنگين، 
هزارو 550 تنُ گوشــت در اين استان استحصال شد كه 9 

درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزايش دارد.
حميد رمضانى افزود: از دام هاى كشتار شده 52هزار و 900 

رأس سبك و 3هزار و 671 رأس نيز سنگين بود.
وى گفت: طى ســال جارى با ذبــح 2 ميليون و800 هزار 
قطعه طيور 5 هزار و 600 تنُ گوشــت سفيد توليد شد كه 

11 درصد بيشتر از سال گذشته است. 

افتتاح 6 طرح شركت توزيع برق خراسان شمالى      بجنورد- خبرنگار قدس: 6 طرح شركت توزيع برق خراسان شمالى با حضور مديرعامل و رئيس هيأت مديره شركت توانير 
و مديرعامل شركت برق منطقه خراسان افتتاح شد. افتتاح دستگاه عيب ياب زمينى، دستگاه سى اچ پى (دستگاه توليد كننده همزمان برق و حرارت)، معاونت بهره بردارى ديسپاچينگ 
خراسان شمالى، پست برق 20كيلو ولت شاهد، نيروگاه سى اچ پى توليد برق چهار مگا وات شهرك بيدك و مركز ديسپاچينگ فوق توزيع خراسان شمالى NRDC از جمله اين طرح هاست. 

جهانگيرى در شوراى ادارى خراسان شمالى:

بودجه امسال وضعيت خوبى ندارد، دستگاه ها صرفه جويى كنند

بجنورد - زهره محمدى: معاون اول رئيس 
جمهور گفت: يكــى از مهم ترين مزيت هاى 
استان خراسان شمالى داشتن مرز مشترك 
با كشور خارجى است كه بايد به نحو احسن 

از آن استفاده شود.
اسحاق جهانگيرى در نشست شوراى ادارى 
خراسان شمالى اظهار داشت: خراسان شمالى 
با داشتن مرز با كشــور خارجى فرصت هاى 
مناســبى براى مبادله خارجــى دارد و بايد 
كارى كنيم كه مبادلات مرزى در اين استان 

برقرار شود.
وى با بيــان اينكه برخى مرزهــا با رويكرد 
واردات فعال هســتند، افزود: مرز خراســان 
شمالى از ابتدا بايد صادرات محور فعال شود. 
وى خاطرنشان كرد: بايد همت كنيم تا بخش 
خصوصى به ســمت اين استان بيايد و موانع 
حضور و فعاليت بخش خصوصى را بررســى 
كنيم.  وى با اشــاره به نقش زيرساخت ها در 
توسعه اقتصادى گفت: مشكلات زيرساخت ها 
همچون راه آهن بايد رفع شود و در اين زمينه 
پروژه ريلى راه آهن بجنورد- مشهد- گرگان 
درلايحه بودجه مــد نظر بود و اميد مى رود 
با پيگيرى هاى استاندار به راهكار واقعى براى 

اجراى اين طرح برسيم. 
جهانگيــرى دربــاره اجراى طرح توســعه 
پتروشــيمى نيــز گفــت: تمــام مصوبات 
سفررياســت جمهورى به اين استان اجرايى 

خواهد شد.
معــاون اول رئيس جمهور افــزود: قولى كه 
درخصوص اجراى طرح توســعه پتروشيمى 

داده شد نيز عملياتى مى شود.
معــاون اول رئيــس جمهور گفت: امســال 
علاوه بر اينكه بر اجراى سياست هاى اقتصاد 
مقاومتى توجه شــده، بايد تحقق شعار سال 

هم مورد عنايت قرار گيرد. 
وى درباره برنامه هاى سال جارى براى تحقق 
اقتصاد مقاومتى اظهار داشــت: سال جارى 
120 طرح مهم درراســتاى اقتصاد مقاومتى 
براى اجرا دراولويــت قراردارند و اين طرح ها 
در وزارتخانه هاى مختلف در دستور كار قرار 
مى گيرند كه اگر به نتيجه برسند، يك تحول 

در كشور ايجاد مى شود.
جهانگيــرى با تأكيد بر همراهــى بانك ها با 
اعطاى تسهيلات به واحدهاى صنعتى يادآور 
شــد: در اين زمينه بانك ها مكلف هستند به 
واحدهايى كه حياتشــان منوط به وام بوده و 
پس از وام قادر به ادامه حيات باشند، كمك 
كنند و بانك ها حق ندارند در جايى كه بعد از 
وام، واحد صنعتى فعال نمى شود، پول تزريق 

كنند. 

وى تصريح كــرد: البته نظــام بانكى خوب 
پاى كار آمده اســت، اما عددى كه در استان 
بــراى كمك بانك به واحدهاى صنعتى براى 
خروج از ركود اعلام شده، قابل قبول نيست و 

بانك ها بايد پاسخ دهند.
وى همچنين به تأخير در پرداخت مطالبات 
گندمكاران اشاره كرد و گفت: در سال جارى 
11/5 ميليــون تن گندم خريدارى شــده و 
اين رقم قابل پيش بينى نبود و تأمين اعتبار 
14 هزار ميليــارد تومانى در ايــن زمينه با 

محدوديت روبه رو شد.
وى افــزود: مصوب شــده اســت كه هفت 

هزار ميليارد تومــان براى پرداخت مطالبات 
گندمكاران تأمين و تا آخر مهر ماه تمام پول 

گندمكاران پرداخت شود.
وى درباره دغدغه بيكارى در خراسان شمالى 
گفت: دغدغه بيكارى دغدغه كشــور است و 
راهكار دراين باره ايجاد صنايع كوچك است. 
وى خاطرنشــان كرد: بودجه ســال جارى 
وضعيــت خيلى خــوب و مناســبى ندارد و 
توصيه مى شود دستگاه هاى اجرايى هزينه ها 

را كاهش دهند و صرفه جويى پيشه كنند.

 تقويت واحدهاى توليدى موجب تحقق 
اقتصاد مقاومتى است

اســتاندار خراســان شــمالى گفت: تقويت 
واحدهاى توليدى استان موجب تحقق اقتصاد 

مقاومتى خواهد شد.
محمدرضا صالحى نيز اظهار داشت: رفع موانع و 

افزايش تسهيلات در حوزه توليد از راهكارهاى 
اساسى تحقق اقتصاد مقاومتى است.

صالحى افزود: اســتان خراسان شمالى داراى 
ظرفيت ها و پتانســيل هاى فراوانى است كه 
تمامى مديران و مســؤولان استانى بايد در 
راســتاى شناســاندن و بهره مندى از آن ها 

بدرستى اقدام كنند.
وى ادامــه داد: افزايــش اعتبــارات صندوق 
كارآفرينى اميد از ســوى دولت و فعال شدن 
بخش توليد موجب تســريع در روند حركت 

اقتصاد مقاومتى خواهد شد.
صالحــى ادامــه داد: افزايش برخــوردارى 

اســتان هاى كــم برخوردار و كمتر توســعه 
يافته از محل يارانه ســود تسهيلات از ديگر 

راهكارهاى تحقق اقتصاد مقاومتى است.
وى بيان داشــت: طرح هــا و راهكارهاى ارايه 
شده در حوزه اقتصاد مقاومتى بايد نوين بوده و 

موجب تسريع در روند اجرا و تحقق آن باشد.
نمايندگان خراسان شمالى در مجلس شوراى 
اســلامى نيز در اين نشســت براى غلبه بر 
مهم ترين مشكلات و موانع توسعه اين خطه 
در زمينه رونق اقتصاد و اشتغال زايى بيشتر، 

پيشنهادهاى خود را ارايه كردند.
رئيس مجمع نمايندگان استان در اين جلسه 
با اشــاره به سهم نيم درصدى اين استان در 
توليد ناخالص داخلى كشــور گفت: اين در 
حالى اســت كه اين استان حدود يك درصد 
جمعيت كشــور را در خود جاى داده و اين 
فاصله بيانگر وجود يك خلأ اساسى در حوزه 

اشتغال است.
على اكبرى ازجمله موانع توسعه اين استان 
را كشاورزى ســنتى، ضعف صنايع تبديلى، 
كاستى هاى بخش خدمات و پشتيبانى توليد، 
محدوديت هــاى زيرســاخت هاى ارتباطى و 
صنايع ناتمام برشــمرد و از بيكارى به عنوان 
بزرگ ترين معضل اجتماعى اين اســتان ياد 

كرد.
نماينده پنج شهرســتان خراسان شمالى در 
مجلس تصريح كرد: تحقــق كامل مصوبات 
سفر رهبر معظم انقلاب از جمله جاده بجنورد 
به گلســتان، طرح هاى آب و راه روستايى و 
اجراى راه آهن مشهد-بجنورد-گرگان از ديگر 

مطالبات مردم اين استان محسوب مى شود.
هادى شوشترى نماينده مردم فاروج و قوچان 
در مجلس نيــز خط آهن مشــهد-بجنورد- 
گــرگان را از مهم ترين طرح هاى زيربنايى اين 
اســتان دانست و گفت: براى تكميل اين طرح 
مهم برخــى تأمين كننــدگان مالى خارجى 
(فاينانســور) اعلام آمادگــى كرده اند و تقاضا 
داريم كه جلسه اى در تهران براى دعوت از آنان 

و اجرايى شدن اين طرح بزرگ برگزار شود.
عزيزى نماينده شــيروان در مجلس دهم به 
برخى از مهم تريــن مطالبات مردم اين خطه 
اشــاره كرد و تكميل بيمارســتان جديد اين 
شهرستان، همچنين افزايش اعتبارات وزارت 
نيرو براى مهار آب هاى مرزى، تكميل سريع تر 
نيروگاه سيكل تركيبى شيروان، احداث راه آهن 
نقاب و جاده مواصلاتى  شيروان-اســفراين- 

شيروان به باجگيران را خواستار شد.

 توانمندسازى و فقرزدايى اساس برنامه هاى 
اقتصاد مقاومتى 

وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى نيز فقرزدايى 
و توانمندسازى مردم را اساس كار برنامه هاى 

اقتصاد مقاومتى در اين استان دانست.
على ربيعى با اشــاره به هدفگذارى دولت در 
كاهش نرخ بيكارى تصريح كرد: از مهم ترين 
اهــداف و برنامه هــاى اقتصــاد مقاومتى در 
خراســان شــمالى، توســعه ســوادآموزى، 
افزايــش مهارت آمــوزى و آموزش هاى فنى 
و حرفه اى، كمك به توانمندســازى مردم و 
اجراى برنامه هاى فقرزدايى است. وى با اشاره 
اجمالى به مهم ترين توانمندى هاى بالقوه و بالفعل 
خراسان شمالى در حوزه هاى گوناگون اقتصادى 
بويژه گردشــگرى، صنايع دســتى، كشــاورزى 
و صنعت اظهار داشــت: اين اســتان با توجه به 
ظرفيت هاى فراوان موجــود، به اختصاص منابع 
يارانه اى دولت و تشــويق بخش خصوصى براى 

ورود به عرصه اقتصاد اين استان نيازمند است.
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شـهرسـتانها

آيين عزادارى محرم جاجرم جايگاه ويژه 
خود را در كشور پيدا كرده است

جاجرم- خبرنگار قدس: فرماندار جاجرم اظهار داشت: 
هر ساله اين مراسم با استقبال بسيار زيادى از مردم سطح 
كشــورهاى دنيا  روبه رو مى شود، به طورى كه در  جهان 
مطرح شده و همين امر موجب ايجاد هماهنگى لازم شده 

است و معتقديم نگاه سنتى به اين زمينه بايد حفظ شود.
محبى با اشــاره  به اينكه از سال 92 توجه دنيا به  مراسم 
آيينى شهرســتان جاجرم بيشتر شــده و  به عنوان يك 
برند مذهبى در خراســان جايگاه خود را پيدا كرده است، 
افزود: همچنين  اين امر ثمرات فرهنگى و معنوى را براى 
شهرســتان به دنبال دارد كــه  نيازمند بازگو كردن نقطه 

نظرات و هماهنگى هاى لازم است 
وى اذعان داشت :بايد از اين فرصت ها و ظرفيت ها  به نحو 
احسنت استفاده كرد وتعامل بين هيأت ها مذهبى نيز بيش 

از پيش بايد حفظ شود

فعاليت بيش از هزار هيأت مذهبى در 
خراسان شمالى

بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس شــوراى هيأت  مذهبى 
اداره كل تبليغات اسلامى خراســان شمالى گفت: محرم 
ســال جارى هزار و 370 هيأت مذهبى در استان فعاليت 

مى كنند.
هادى مهرآبادى با بيان اينكه بيشتر اين هيأت هاى مذهبى 
در حســينيه ها و تكايا عزادارى مى كنند، افزود: اين استان 
هزار و 100 باب مسجد دارد كه تعدادى از آن ها نيز مجوز 
راه انــدازى هيأت مذهبى را از اداره كل تبليغات اســلامى 

دريافت كرده اند.
وى گفت: امســال بــراى برگزارى مجالس بــى پيرايه و 
بــدون خرافه و تبيين اهداف قيام عاشــورا براى 400 نفر 
از مســؤولان هيئات مذهبى استان كلاس هاى آموزشى و 

توجيهى برگزار شد. 

تحويل 38 كودك به متقاضيان 
فرزندخواندگى در خراسان شمالى

بجنورد- خبرنگار قدس:كارشــناس مسؤول امور شبه 
خانواده اداره كل بهزيستى خراسان شمالى گفت: در نيمه 
نخســت ســال جارى 38 كودك در بهزيســتى استان به 
متقاضيان فرزند خواندگى تحويل داده شدند. مليحه يغمايى 
اظهار داشت: زمانى كه بهزيستى كودكى را تحت سرپرستى 
قرار مى دهد به شناسنامه دار بودن يا نبودن آن كارى ندارد 
و كودكانى كه در شرايط خطر آفرين زندگى مى كنند بنا به 

دستور مسؤولان قضايى تحت پوشش قرار مى گيرند.
وى با اشــاره بــه افزايش فرزند پذيــرى غيرقانونى افزود: 
متقاضيان فرزند خواندگى به منظور جلوگيرى از هرگونه 
مشــكل و آسيب براى فرزند پذيرى از مبادى قانونى اقدام 

كنند. 
وى تأمين آينده اى روشــن براى كودكان و فرزندان تحت 
پوشــش اين ســازمان را مهم ترين دغدغه اين فرزندان 
عنوان كرد و گفت : در اين راســتا در زمان تحويل فرزند 
به متقاضيان تمام جوانب ها و شــرايط را با دقت بررســى 

مى كنند.
وى خاطر نشان كرد: متقاضيان فرزند خواندگى با مراجعه 
به اداره كل بهزيســتى خراسان شــمالى و شهرستان ها 
نسبت به درخواست پذيرش فرزند اقدام مى كنند و پس 
از بررسى هاى لازم و احراز صلاحيت فرزند به آنان تحويل 

داده مى شود.
وى افزود: در حال حاضر 258 كودك بى سرپرســت و بد 
سرپرست در 14 مركز بهزيستى استان نگهدارى مى شوند.

پرداخت 8 ميليارد كمك هزينه 
تحصيلى به دانشجويان

بجنورد- خبرنگار قدس: مدير كل كميته امداد خراسان 
شمالى گفت:اين نهاد براى سال تحصيلى جديد 8ميليارد و 

200ميليون ريال كمك هزينه پرداخت مى كند.
اهرابى با بيان اينكه هم اكنون بيش از هزار و381 دانشجو 
و طلبه تحت حمايت اين نهاد قرار دارند ،گفت: دانشجويان 
زير پوشــش در مقاطع تحصيلى كاردانى، كارشناســى، 
كارشناســى ارشد و دكترا در دانشــگاه هاى آزاد، شبانه و 
غيرانتفاعى مشغول به تحصيل هستند و به منظور حمايت 
تحصيلى اين دانشــجويان بيش از هشت ميليارد و 200 
ميليون ريال در قالب بســته حمايتى براى شــهريه آنان 

امسال هزينه مى شود.
وى ارايه خدمات مشاوره شغلى، هزينه هاى درمانى و اعطاى 
وام تحصيلى را از ديگر خدمات كميته امداد به دانشجويان 
و طلاب تحت پوشــش برشــمرد و افزود: كميته امداد به 
منظور توانمندسازى اقتصادى و رسيدن به استقلال مالى 
فرزندان مددجو به دانشجويان فارغ التحصيل فنى وداراى 
دوره هاى تخصصى وام هاى قرض الحسنه اشتغال پرداخت 

مى كند.

ا�بار

بجنورد - خبرنگار قدس: معاون اول رئيس جمهور با تأكيد بر 
اينكه بايد قدر منابع آب را بدانيم و به بهترين وجه ممكن از منابع 
آب استفاده كنيم، گفت: امروز هيچ منبعى مهم تر و با ارزش تر 
از آب بــراى ايران وجود ندارد و همه صاحبان قلم، هنرمندان و 
كسانى كه سخنانشان در ميان مردم مؤثر است، بايد اين واقعيت 

مهم را به مردم يادآورى كنند.
اسحاق جهانگيرى روز گذشته در آيين افتتاح سد غلامان  اظهار 
داشت: آب يك نعمت بزرگ الهى و پيش نياز توسعه است كه هم 

براى حيات بشر و هم براى توسعه يك ضرورت است.
معاون اول رئيس جمهور با اشــاره به اينكه ايران با محدوديت 
منابع آب مواجه است و بايد از اين منابع محدود استفاده صحيح 
داشته باشد، خاطرنشان كرد: 15 سال است كه با خشكسالى روبه 
رو هســتيم و مشكلات ناشى از كمبود آب هرسال بيشتر شده 

است و هم اكنون به نقطه نگران كننده اى رسيده ايم.
وى همچنين با يادآورى توانمندى و دانش فنى مهندســين و 
متخصصين ايرانى در احداث ســد تصريح كــرد: ايران يكى از 
كشورهايى است كه در احداث بزرگ ترين و پيچيده ترين سدها 
داراى تجربه و دانش فنى است و اگر امروز سدهاى احداث شده 
در كشور وجود نداشت، تأمين و مديريت آب بسيار سخت تر بود.

دكتر جهانگيرى افزود: اگر سدهاى موجود در كشور احداث نشده بود، حجم بزرگى از 
منابع آب كشور از دسترس خارج شده بود، اما خوشبختانه امروز اين منابع آب در پشت 

سدها نگهدارى شده است.
وى با تأكيد بر لزوم بهره ورى و اســتفاده از منابع آب در سه بخش شرب، كشاورزى و 
صنعت گفت: ايران ســه دهم درصد از منابع آب جهان را در اختيار دارد، اما متأسفانه 
ميزان مصرف آب در ايران دو برابر كشورهاى پرآب است كه اين دو آمار با هم سازگارى 

ندارد.
معاون اول رئيس جمهور در بخش ديگرى از سخنان خود با اشاره به اهميت استان هاى 
مرزى كشور خاطرنشان كرد: مردم مرزنشين همواره دژ مستحكمى در مرزهاى كشور 
هستند و در كنار توانمندى نيروهاى مسلح كشور، اهميت حضور مرزنشينان انكار ناپذير 

است.

وى ادامه داد: مردم مرزنشين ايران در استان هاى مختلف نظيرخراسان شمالى با قوميت هاى 
مختلف يد واحده اى هستند كه بدون توجه به گرايش هاى متفاوت و قوميت  هاى مختلف به 

عنوان امتى واحد از كشور حراست مى كنند.
جهانگيرى با تأكيد براينكه دولت وظيفه دارد به اين مردم خدمت رســانى كند، افزود: 
متأســفانه هرچه از مركز كشور به سمت مناطق مرزى حركت مى كنيم، محروميت ها 

بيشتر مى شود و دولت وظيفه خود مى داند كه به اين مناطق توجه ويژه داشته باشد.
در اين مراســم وزير نيرو نيز گزارشــى از احداث سد در دولت تدبير و اميد ارايه كرد و 
گفت: در مدت سپرى شده از دولت يازدهم 17 سد افتتاح شده است كه مجموع اين 
ســدها 3 ميليارد و 968 ميليون متر مكعب آب را اســتحصال و در اختيار كشور قرار 

داده است.
چيت چيان افزود: در اين مدت 25 طرح احداث ســد جديد نيز آغاز شده كه اميدوارم 
بزودى به بهره بردارى برسد و مجموع آبى كه اين 25  سد استحصال خواهد كرد نيز به 

2 ميليارد و 700 ميليون متر مكعب خواهد رسيد.

در آيين افتتاح سد غلامان مطرح كرد  

 ابراز نگرانى معاون اول رئيس جمهور از كمبود آب در ايران

 یادواره �رداران و  ۳۰۰۰ ��ید

��ر

نگذاريد ضربه اى به اسلام وارد شود
شهيد غلامحســين صالحى در 
ســال 1341 در اســفراين به 
دنيا آمــد و در عمليات چريكى 
نامنظــم در منطقــه عملياتى 
كامياران در سال 1361 به درجه 

رفيع شهادت نايل شد.
در فرازى از وصيتنامه اين شهيد 
مى خوانيم: هميشــه خود را در 
و  انقلاب  دســتاوردهاى  مقابل 

خون شــهدا مسؤول بدانيد و نگذاريد كســانى كه بويى از 
اسلام و دين خدا نبرده اند، ضربه اى به اسلام وارد كنند.

شهيد غلامحســين صالحى در 
 در اســفراين به 
دنيا آمــد و در عمليات چريكى 
نامنظــم در منطقــه عملياتى 
 به درجه 

در فرازى از وصيتنامه اين شهيد 
مى خوانيم: هميشــه خود را در 
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قول مساعد وزير نيرو 
وزير نيرو نيز در اين نشســت از طرح هاى اين وزارتخانه براى تأمين پايدار منابع 

آب و برق مورد نياز بخش هاى كشاورزى و صنعت اين استان خبر داد.
حميد چيت چيان در اين جلســه با اشاره به بهره بردارى از سه طرح عمرانى 
در اين سفر شامل سد غلامان و شبكه آبيارى يك و 2 ذيل آن با هزينه 800 
ميليارد ريال، پســت برق جاجرم با هزينه كرد 370 ميليارد ريال و 2 مجتمع 
آب رســانى روستايى كه هفت روستا را زيرپوشــش دارد، گفت: درحال حاضر 
در اين اســتان 6 سد با مجموع توان ذخيره سازى 165 ميليون مترمكعب به 

بهره بردارى رسيده و 6 سد ديگر هم در دست اجراست.
وى بــا افزودن به اينكه ســد چنديرهم تا پايان ســال جــارى، تكميل و آماده 
بهره بردارى مى شود، تصريح كرد: براى تأمين آب موردنياز واحد جديد پتروشيمى 
بجنورد هم هيچ مشــكلى وجود ندارد و با اســتفاده از پساب فاضلاب بجنورد و 

پمپاژ آب هاى زيرسطحى اين شهر، آب موردنياز اين طرح تأمين خواهد شد.
وى همچنين گفت: تا ســال آينده و با بهره بــردارى از واحدهاى جديد نيروگاه 
شــيروان، توليد برق در خراسان شمالى پنج برابر ميزان برق مصرفى آن خواهد 

شد و بنابراين محدوديتى در تأمين انرژى صنايع جديد هم نخواهيم داشت.



k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
عیار

اختلال در تردد 800 خودرو در مرز دوغارون خراسان رضوی   ایرنا: رئیس هیأت مدیره انجمن صنفی شرکت های حمل و نقل بین المللی خراسان رضوی 
گفت: تردد بیش از 800 کامیون حاوی کالا در مرز دوغارون به علت درخواست عوارض تردد از سوی افغانستان طی چند روز گذشته دچار اختلال شد.احمد زمانیان یزدی 

افزود: مسؤولان افغانستانی به ازای ورود هر دستگاه خودرو به داخل این کشور 150 دلار مطالبه کردند.
5
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رؤیایی به رنگ واقعیت

طلا و یاقوت سرخ خراسان جنوبی صاحب برند شدند
نبض بازار

خبر

خبر

قدس   زرشــک و زعفــران دو محصولی 
اســت که در دنیا با نام ایران همراه اســت. 
محصولی کــه باتوجه به وضعیت منطقه ای 
و آب و هوایی خراسان جنوبی، نام این استان 
را به دلیل کیفیت مرغوب این دو محصول بر 

سر زبان ها انداخته است.
در این میان فعالان این بازار عقیده دارند که 
به دلیل کم توجهی برخی مســؤولان زرشک 
و زعفران خراســان جنوبی توســط دلالان 
همچنان به صورت فله ای از استان خارج می 
شود و با بسته بندی و شگردهای متنوع با نام 
های مختلف دیگر کشورها به فروش می رسد.
بــا این حال کارشناســان، اخــذ برند برای 
زرشک و زعفران اســتان را یکی از راه های 
برون رفت مشکلات موجود عنوان می کنند.
به گفتــه کارشناســان و ســرمایه گذاران 
راه نجاتبخش کشــاورزی  بخش خصوصی، 
از مشــکلات، حمایت از صادرات محصولات 
راهبردی اســتان اســت که این امــر جز با 
برنامه ریزی صحیــح برای تولیدکننده، ایجاد 
ظرفیت های فرآوری و بسته  بندی و حمایت از 
سرمایه گذار در این بخش محقق نخواهد شد.

 تنها راه نگهداشت روستاییان بالا 
بردن سود محصولات کشاورزی است

رئیس کمیسیون کشــاورزی اتاق بازرگانی 
بیرجند در جلســه ای به مهر گفت: با توجه 
به خشکسالی های چندســاله و کمبود آب، 
تنها راه نگهداشت روستاییان بالا بردن سود 

محصولات کشاورزی است.
سید حسین خیریه با بیان اینکه این قیمت 
باید به گونه ای باشــد کــه متقاضی نیز ضرر 
نکند، گفت: شــرکت تعاونی هــا هم باید در 
راســتای خرید این محصولات تعهد بدهند.
وی تأکیــد کرد: قیمت نهایی تعیین شــده 
محصولات زرشــک و زعفران باید از طریق 
به کشاورزان اطلاع رسانی شود.وی  رسانه ها 
اظهار کــرد: هدف ما از تعییــن قیمت این 
محصولات بالا بردن سود کشاورزان و کوتاه 

کردن دست دلالان است.

 اعطای وام هم مشکلات را رفع 
نمی کند!

وی با اشــاره به مشکلات کنونی کشاورزان، 
بیــان کرد: در حال حاضر اعطــای وام، این 
مشــکلات را رفع نمی کنــد.وی تأکید کرد: 
باید محصولات کشاورزی به گونه ای فرآوری 
شــود که امکان صدور آن به دیگر کشورها 

فراهم شده و سوددهی نیز افزایش یابد.

 تأسیس صندوق حمایت از زعفران
مدیرعامل اتحادیه زرشــک کاران، باغداران 
و زعفران کاران خراســان جنوبی از تأسیس 
صندوق حمایت از زعفران در استان خبر داد.
محمدحســین آذری با بیــان اینکه تاکنون 
۷۵ درصد از برنامه های تأسیس این صندوق 
انجام شــده اســت، افزود: امید است تا دو ماه 
آینده صنــدوق حمایت از زعفران خراســان 
جنوبی به ثبت رســیده و ردیف بودجه ای نیز 
بــه آن اختصاص یابد.وی زعفران را محصولی 
بسیار ارزشمند دانست و گفت: خراسان جنوبی 
در تولیــد این محصول رتبه دوم و در کیفیت 

نیز رتبه اول را به خود اختصاص داده است.

 احداث ۷ شرکت فرآوری زرشک 
در خراسان جنوبی

کارشناس سازمان تعاون روستایی خراسان 
جنوبی هم از احداث هفت شرکت فرآوری 

زرشــک در اســتان خبر داد و گفت: امید 
است عملیات ساخت این شرکت ها تا سال 

آینده به اتمام برسد.
مهدی روشــن اظهــار کرد: بــا احداث و 
بهره برداری این شــرکت ها خــط کاملی از 

فرآوری زرشک را خواهیم داشت.
وی با اشاره به محصولات راهبردی خراسان 
جنوبی بیان کرد: محصول کشاورزی زرشک 
فسادپذیری بالایی دارد و باید در فرآوری و 

نگهداری مورد توجه قرار گیرد.

کارشناس سازمان تعاون روستایی خراسان 
جنوبی افــزود: همچنین بــرای راه اندازی 
صنــدوق حمایت زرشــک اســتان تلاش 

می کنیم.

 اختصاص ردیف تسهیلات خاص برای 
محصولات راهبردی 

وی ادامــه داد: بنابراین باید گامی بزرگ و 
عملی برای حمایت از کشــاورزان خراسان 
جنوبی بخصوص در مناطق مرزی برداشته 

شود.وی با بیان اینکه باید ردیف تسهیلات 
خاصی برای محصولات راهبردی استان در 
نظر گرفته شود، گفت: همچنین نمایندگان 
باید در مجلس از ایــن محصولات حمایت 
کننــد.وی خواســتار حضــور مســؤولان 
اســتانی اعم از اســتاندار و نمایندگان در 
کمیســیون های کشــاورزی اتاق بازرگانی 
بیرجنــد شــد و افــزود: ایجــاد تحول در 
وضعیت کنونی زرشک نیازمند حمایت این 

مسؤولان است.

 مسؤولان در حمایت از کشاورزان 
موازی کاری نکنند

مدیرعامل شــرکت کشــت صنعــت پیوند 
خــاوران بیرجند نیز اظهار داشــت: موازی 
کاری مســؤولان در حمایت از کشــاورزان 
نتایــج مطلوبی ندارد و باید از این امر پرهیز 
کنند.سینا سرحدی اظهار کرد: دستگاه های 
اجرایی برای حمایت از کشاورزان برنامه های 
جدیدی را ارایــه دهند.وی ادامه داد: موازی 
کاری مســؤولان در حمایــت از محصولات 

کشاورزی خراسان جنوبی باعث اتلاف زمان 
و ســرمایه گذاری می شود.سرحدی با تأکید 
بر اینکه باید برنامه ریزی دقیق و منسجمی 
صورت گیــرد، افزود: همچنیــن مطالعات 
پایه ای محصولات خراسان جنوبی نیز بسیار 
حایز اهمیت بوده که باید مدنظر قرار گیرد.
این ســرمایه گذار بخش خصوصی ادامه داد: 
مطالعات پایه ای شــامل برند، قیمتگذاری، 
ظرفیت بخشــی منطقه ای و رسانه ای شدن 
محصولات کشاورزی اســت.وی با اشاره به 
نقش دلالان در خریــد و فروش محصولات 
کشــاورزی، بیــان کــرد: این افــراد حذف 
نمی شوند و باید با برنامه ریزی مدیریت شوند.

 سود منطقی به کشاورزان داده شود
وی با بیان اینکه باید برای جلوگیری از زیان 
کشاورزان، سودی منطقی به آن ها داده شود، 
افزود: همچنین باید مؤلفه و شــرایط بازارها 
در میزان تعرفه خرید محصولات کشاورزی 
بخوبی شناسایی شود.وی افزود: سوددهی به 
کشــاورزان و خرید محصولات باید براساس 
آیتم های موجود در بازار انجام شود.سرحدی 
با اشاره به فرا رسیدن فصل برداشت زعفران، 
بیان کرد: تاکنون انجام کارهای کارشناسی 
نشده و وجود دلالان ضررهای زیادی را عاید 

کشاورزان کرده است.

 نقش دلالان در قاچاق پیاز زعفران
رئیس ســازمان نظام مهندســی کشاورزی 
منابع طبیعی خراســان جنوبی نیز با اشاره 
به نقــش دلالان در قاچاق پیــاز زعفران، 
بیان کــرد: بایــد قیمت ایــن محصول را 
ادامه  اکبری  دهیم.محمدحســین  افزایش 
داد: کشاورزان خراســان جنوبی می توانند 
تولیدکننــده پیاز زعفران باشــند، اما باید 

دست دلالان را کوتاه کنیم.

 دریافت برند نویدی برای توقف 
صادرات فله ای

اگرچه تاکنون بسیاری از محصولات باارزش 
استان به صورت فله ای از استان خارج می شد 
و ســود آن را کشــورهای خارجی از جمله 
ایتالیایی ها می بردند، اما دریافت برند برای دو 
محصول راهبردی استان نویدی است که این 
روند متوقف خواهد شد و محصولات استان 
به نام خراســان جنوبی صادر و ارزش افزوده 

آن نصیب استان خواهد شد.

مدير كل دفتر مقررات و استانداردهاي بازرگاني
 وزارت جهاد كشاورزي در مشهد:

ضرورت تدوین مقررات 
جهت تسهیل صادرات 

قدس: مدیر کل دفتر امور مقررات و اســتانداردهاي بازرگاني 
وزارت جهاد کشــاورزي گفت: اولویت این سازمان حمایت از 

تولید داخلی و پیوستگی بخش بازرگانی و تولید است.
دکتر سید جمال مدرسی به سیاست هاي وزارت جهاد کشاورزی 
در افزایش صادرات اشاره کرد و گفت: مقررات را به نوعي تدوین 

و اصلاح خواهیم کرد که به تسهیل صادرات بینجامد.
وی افزود: در سال جاري ۷۵ هزار میلیارد تومان در قالب 11۵ 
میلیون تن محصولات کشاورزي صادر شده که در گوشت قرمز 
40 درصد رشــد صادرات داشته ایم.وي به مشوق هاي صادرات 
اشاره کرد و اظهار داشت: اعمال مشوق های صادراتی از جمله 
افزایش معافیت تعرفه اي در صــادرات بعضي از محصولات از 
جمله موز و دانه هاي روغني به طور مستقیم و لبنیات به طور 

غیرمستقیم، افزایش صادرات را به دنبال داشته است. 
وی معافیت تعرفه ای را برای موز 21 درصد عنوان کرد و افزود: 
در بحث دانه هاي روغني تجار و صادر کنندگان مي توانند با خرید 
دانه هاي روغني از تولید کنندگان داخلي به ازاي واردات روغن 

خام از افزایش معافیت تعرفه اي برخوردار شوند.

صادرات پسته از خراسان رضوی 5 برابر شد

ایرنا- ناظر گمرکات خراســان رضوی گفت: صادرات پسته از 
گمرکات این استان در نیمه نخست امسال نسبت به مدت مشابه 

سال قبل پنج برابر شده است.
مســعود عاطفی افزود: در این مدت هزار و 91۷ تن پســته به 
ارزش 16 میلیون دلار از گمرکات این استان صادر شد، در حالی 
که این رقم در مدت مشــابه ســال قبل 383 تن به ارزش سه 
میلیون دلار بود.وی اظهار کرد: در نیمه نخست امسال صادرات 
اقلامی از جمله پیه صنعتی، زعفران در بسته بندی بیش از 30 
گرم، سیب تازه و مصنوعات پلاستیکی در مقایسه با مدت مشابه 

سال قبل از نظر ارزش بیش از 100 درصد افزایش داشت.
وی گفت: در مجموع صادرات کالا از گمرکات خراسان رضوی 
در نیمه نخست امسال، یک میلیون و 34 هزار تن به ارزش ۷61 
میلیون دلار بود که نسبت به مدت مشابه سال قبل از نظر وزن 

یک درصد و از نظر ارزش هفت درصد کاهش داشت.

صادرات 91 محموله دامی از قوچان
 به سراسر کشور

هادی زهرایی: رئیس شبکه دام پزشکی قوچان از صادرات 91 
محموله دامی از قوچان به سایر نقاط کشور طی نیمه نخست 

امسال خبر داد.
علیرضا قدرتی گفت: از ابتدای ســال جــاری تاکنون نظارت 
بهداشــتی قرنطینه ای بر 91 محمولــه صادراتی از طریق این 
شبکه انجام شده است که بیشــترین آن ها 38 محموله تخم 
مــرغ خوراکی به وزن بیــش از 84۵ تن و 43 محموله جوجه 
یکروزه گوشــتی به تعداد 989 هزار قطعه بوده است.وی ادامه 
داد: همچنین در نیمه اول امسال سه محموله مرغ مادر تخم گذار 
کشتاری به تعداد هجده هزار قطعه، دو محموله دام زنده به تعداد 
200 راس و چهار محموله خوراک و مکمل طیور به وزن بیش 
از 94 تن از قوچان به ســایر نقاط کشور و کشورهای خارجی 
صادر شده است.وی با اشاره به روند جدید صدور گواهی حمل 
دام و فراورده های دامی افزود: هرگونه مجوز خروجی صادراتی 
می بایست توسط شبکه دام پزشکی شهرستان با رعایت ضوابط 
و دستورالعمل های مرتبط صادر شود و فقط مجوز محموله های 
 cmr مربوط به خودروهای افغانی و خودروهایی که برای آن ها

صادر می شود، توسط اداره کل انجام خواهد شد .
وی تأکیــد کرد: طــی نیمه ابتدای ســال جــاری 30 مورد 
اشتغال زایی جدید از طریق شبکه دام پزشکی قوچان در سامانه 
رصد اشتغال کشور ثبت شده که اکثراً مربوط به حوزه حمل و 

نقل زمینی دام و فراورده های دامی بوده است.

رئیس اداره بهداشت دام پزشکی استان:
دامداران خراسان رضوی 

رغبتی برای واکسیناسیون دام ها ندارند!

تسنیم: رئیــس اداره بهداشت دام پزشــکی خراسان رضوی 
گفت: به علت اینکه امســال واکسیناســیون دام ها به شکل 
رایــگان صورت نمی گیرد، دامداران خراســان رضوی رغبتی 
برای واکسیناسیون دام ها ندارند.محسن عابدزاده اظهار داشت: 
مهم ترین اقدامی که هم اکنون در حال پیگیری آن هســتیم، 
انجام فاز دوم عملیات واکسیناسیون دام در برابر بیماری تب 
برفکی است که از دو هفته پیش آغاز شده است.وی افزود: فاز 
اول این عملیات در فصل بهار برای دام  های سبک در راستای 
جلوگیری از تب برفکی گوسفندی که از سال گذشته گسترش 
یافته بود، با موفقیت انجام شد.عابدزاده با بیان اینکه در جریان 
فاز دوم 300 هزار رأس دام سنگین باید واکسینه شوند، تصریح 
کرد: در فاز اول، واکسن و واکسیناسیون رایگان بود، اما در فاز 
دوم و برای دام های سنگین عملیات واکسیناسیون رایگان بوده، 
ولی دامداران باید بهای واکســن را بپردازند که متأسفانه این 

مسأله سبب کاهش استقبال و همکاری دامداران شده است.

فرماندار طرقبه شانديز:
سرشماری 95 هیچ ارتباطی

 به یارانه ها ندارد
قــدس: فرماندار طرقبه شــاندیزگفت: ضروری اســت که 
برنامه ریزان، جمعیت سیال طرقبه شاندیز را برای اختصاص 

اعتبار درنظر بگیرند.
سید حسن حسینی با اشاره به طرح آمارگیری نفوس و مسکن 
در خراســان رضوی افزود: این آمار، مؤلفه اساسی تخصیص 
امکانات و تجهیزات و ایجاد ساختار هر منطقه است و در این 
میان توجه ویژه مسؤولان نسبت به جمعیت سیال برخی از 

شهرستانهای استان ازجمله طرقبه، شاندیز را طلب می کند.
وی در پاســخ به خبرنگار ما مبنی بر ایجاد اطمینان به مردم 
و رفــع نگرانی های آنان در خصوص رابطــه این آمار و قطع 
یارانه ها تأکید کرد: همان طور که مســؤولان عالی کشــور 
گفته اند، اطلاعات مردم محرمانه است و این اطلاعات و آمار 
هیچ ارتباطی با بحث یارانه ها ندارد، کمااینکه برقراری یا قطع 

یارانه ها مکانیسم خاص خود را دارد.
وی تعداد خانوارهای طرقبه شاندیز را 22801 و جمعیت را 
66429 نفر دانست و افزود: تاکنون 21۵۵ نفر از شهرستان در 

سامانه نفوس و مسکن ثبت نام کرده اند.
وی آغاز سرشــماری حضوری را 2۵ آبان ماه دانست و افزود: 
30 آمارگیر و ســه سرگروه کار سرشــماری حضوری را در 

شهرستان برعهده دارند. 

نماينده ولی فقیه در خراسان جنوبی:
واردات کالای قاچاق خیانت به مردم است

مهر: نماینــده ولی فقیه در 
خراسان جنوبی با بیان اینکه 
بســیاری از کالاهایی که از 
خارج به اسم قاچاق می آید از 
کانال های رسمی وارد کشور 
می شود، گفت: واردات کالای 
قاچاق خیانت به مردم است.

آیت الله سید علیرضا عبادی 
اظهار کرد: بســیاری از کالاهایی که از خارج به اسم قاچاق 
می آیــد و موجب رکود و بیــکاری در جامعه می شــود، از 

کانال های رسمی وارد کشور می شود.
آیت الله عبادی ادامه داد: کسانی که کالای قاچاق وارد می کنند 

در حق مردم خیانت می کنند.
وی با تأکید بر اینکه نگذاریم مردم منطقه تنها شاهد ترانزیت 
در مرزها باشند، عنوان کرد: مردم بومی منطقه باید در جهت 

توسعه و اشتغال به کارگیری شوند.

پرداخت یک میلیارد ریال زکات مستحبی 
در گناباد

ایرنا: مســؤول اجرایی شــورای زکات گناباد گفت: با وجود 
خشکســالی ســال های اخیر در گناباد، خیران و مردم این 
شهرســتان امســال یک میلیارد و 100 میلیون ریال زکات 

مستحبی پرداخت کردند.
حجت الاسلام محسن رجب زاده افزود: زکات واجب به تولید 
گندم، جو، خرما، کشــمش، طلا و نقره و همچنین پرورش 
گوسفند، گاو و شتر تعلق می گیرد که به دلیل سیل در فصل 
بهار امسال و ادامه خسارت های خشکسالی سال های گذشته 
هیچ زکات واجب در گناباد طی نیمه نخست امسال پرداخت 

نشد.
وی اظهار کرد: زکات جمع آوری شده توسط ستاد زکات هر 
شهر و روســتا در حوزه عمرانی و کمک به محرومین همان 

منطقه مصرف می شود.
وی گفت: با توجه به اینکه پسته به عنوان یکی از محصولات 
مهم کشــاورزی گناباد و از موارد زکات مستحبی محسوب 
می شود، در راستای طرحی با نام »ثمره طیبه«، کشاورزان این 
شهرستان با میل شخصی مقداری از محصول پسته را به نیت 
پرداخت زکات مستحبی در اختیار شورای زکات شهرستان 

قرار داده اند تا بین محرومین توزیع شود.

مدير تنظیم بازار جهاد كشاورزی استان:
1۷۰۰ تن مرغ منجمد ویژه تنظیم بازار 

محرم در خراسان رضوی ذخیره شد

تسنیم: مدیر تنظیم بــازار جهاد کشاورزی خراسان رضوی 
گفت: 1۷00 تن مرغ منجمد برای تنظیم بازار در ایام محرم 

در سطح استان ذخیره شده است.
سید حمیدرضا جوادی اظهار داشت: از زمانی که تنظیم بازار به 
جهاد کشاورزی ملحق شده، تمهیداتی در مورد اقلام پرمصرف 
مانند برنج، شــکر، گوشت قرمز و مرغ در استان منظور شده 
اســت، همچنین باتوجه به اینکه در خراسان رضوی علاوه بر 

مجاوران زائران نیز وجود دارند، باید نگاه ویژه داشته باشیم.
وی در ارتباط با آمار اقلام پرمصرف خاطرنشان کرد: 400 تن 
شکر، 2000 تن برنج، 200 تن گوشت قرمز منجمد و 1۷00 
تن مرغ منجمد برای عرضه در بازار در ایام محرم پیش بینی 

شده و با محدودیت روبه رو نیستیم.

قیمت در سطح شهرنرخ طلا و سکه

)تومان(
111/750

1/102/000
1/099/000

560/000
292/000

هر گرم طلای 18 عیار
سکه تمام طرح جدید
سکه تمام طرح قدیم

نیم سکه
ربع سکه

افزايش21 درصدی پروازها 
در فرودگاه طبس

طبس- خبرنگار قدس  رئیس فرودگاه طبس گفت: 
طی نیمه اول سال جاری با انجام 104 پرواز در فرودگاه 
طبس حــدود ۵هزار نفر از طریق این پروازها جا به جا 

شده اند.
امین الله صولتی اظهار داشت: این میزان خدمات رسانی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 21 درصد افزایش پرواز 
و 44 درصد افزایش مســافر را بدنبال داشته است.وی 
گفت: درحال حاضر هفته ای دو پرواز از تهران و بالعکس 

توسط یک فروند هواپیمای 180 نفره انجام می گیرد.
وی با اشــاره به اهمیت فعالیت فرودگاه طبس تصریح 
کرد: بعد مسافت، واقع شدن در مسیر طریق الرضا)ع(، 
وجود بارگاه حضرت حسین بن موسی الکاظم)ع( برادر 
گرامی حضرت امام رضا)ع( به عنوان چهارمین شــهر 
زیارتی کشور و اولین شهر زیارتی استان همچنین وجود 
معادن غنی ذغال ســنگ و از ســویی زلزله خیز بودن 

شهرستان بر اهمیت وجود فرودگاه طبس افزوده است.

وی به شرایط جغرافیایی و سیاسی منطقه اشاره کرد و 
گفت: فرودگاه طبس با 681 هکتار وسعت در قلب کویر 
ایران واقع شده است و نزدیک ترین شهر به فرودگاه 200 

کیلومتر فاصله زمینی دارد.
وی روشــنایی باند فرودگاه طبس را یادآور شد و اظهار 
داشــت: برای امکان ارایه خدمات فرودگاهی در شب، 

تأمین روشنایی باندها ضروری است و اجرای این پروژه 
80 میلیارد ریال هزینه نیاز دارد.

وی تصریح کرد: درحال حاضر پروازها صبح ها و در روز 
انجام می گیرد که اگر تعداد پروازها با ورود هواپیماهای 
کوچک به چرخه پروازها افزایش یابد، تأمین روشنایی از 

ضروریات است.

نام شغل: دوزنده لباس 
کودک از نوزاد تا 9سال

شرح شغل: دوزنده لباس کودک نوزاد تا 
9 ســال یکی از مشاغل مربوط به صنایع 
پوشاک اســت که با شایســتگی هایی از 
قبیل راه اندازی و نگهداری ماشــین های 
دوخت، رسم الگوی لباس کودک، دوخت 

اولیه لباس کودک، دوخت لباس از نوزاد 
تا 9 ســال و انجام تزئینات لباس کودک 
را در بــر می گیرد و در ضمن این شــغل 
با مشــاغلی از قبیل گلدوزی دســتی و 
ماشــینی، نقاشــی روی پارچه و پارچه 

فروش در ارتباط است.
حداقل تحصیــات لازم: پایــان دوره 

راهنمایی

توانایی جسمی و ذهنی: داشتن سلامت 
کامل جسمانی و روانی

مهارت پیش نیاز: ندارد
دوره آمــوزش: طول دوره آموزش این حرفه 
در مرکز آموزش فنــی و حرفه ای خواهران 
مشــهد 380 ساعت به صورت 123 ساعت 

تئوری و 2۵۷ ساعت عملی است.
حنانه شیبانی

آشنایی با مشاغل

 برند سازی طا و یاقوت سرخ خراسان جنوبی
رئیس ترمینــال تخصصی ضبط و 
فرآوری زرشــک و عناب خراســان 
جنوبی گفت: زرشک و زعفران استان 
برندسازی می شود.احسان بیکی اظهار 
کرد: برند زرشک و زعفران در پروتکل 
سوئیس به ثبت رسیده و تا 4۵ روز 

آینده وارد خراسان جنوبی می شود.
وی ادامــه داد: ایــن برند مخصوص 

محصولات کشاورزی زرشک و زعفران خراسان جنوبی و فراورده های جانبی مربوط 
به آن هاست.

بیکی اظهار کرد: در حال حاضر ۵0 تن زرشک پفکی برای صادرات داریم که تا برند 
آن ها دریافت نشود، نمی توانیم صادرات را انجام دهیم.

وی اظهــار کرد: همچنین به دلیل نبود برنــد، برخی از محصولات نامرغوب دیگر 
استان ها بانام و برند خراسان جنوبی در بازارها عرضه می شود.

وی با بیان اینکه خراسان جنوبی نخستین ترمینال ضبط زرشک در کشور است، 
افزود: ظرفیت لازم را برای خرید بخشی از محصولات کشاورزان و کوتاه کردن دست 
دلالان داریم.وی با اشاره به اقدامات انجام شده در راستای حمایت از کشاورزان استان، 
اظهار کرد: سال گذشته تفاهمنامه ای برای خرید زرشک با سازمان تعاون روستایی 
استان امضا شد.وی ادامه داد: براساس این تفاهمنامه سازمان تعاون روستایی موظف 
شــد با تأییدیه کارشناســان اتاق بازرگانی بیرجند، محصول زرشک کشاورزان را 

خریداری کند.



خراسانرضویمیزبانمرحلهنهاییرقابتهایبسکتبالجوانانکشورقدس: مرحلهنهاییرقابتهایقهرمانیجوانانبسکتبالکشوربهمیزبانیخراسانرضویبرگزارمیشود.
اینمسابقاتباحضورچهارتیمتهران،خوزستان،خراسانرضویواصفهاناز15مهرماهبهمدتدوروزدرخانهبسکتبالخراسانرضویانجاممیشود.درروزنخستاینرقابتها

تهرانباخوزستانوخراسانرضویبااصفهاندیدارمیکندودرروزدومنیزمسابقاتفینالوردهبندیایندیدارهابرگزارمیشود.

مدیرعامل تیم بسکتبال ثامن
در گفت و گو با قدس:

مسؤولان 
خراسان رضوی
 پشت ورزش را 
خالی کرده اند

روی خط خبر خبر

علی عبداحد در سونامی و فروپاشی تیم های 
ورزشــی لیگ برتری خراسان رضوی که به یک 
تراژدی خاکستری و بی سابقه در ورزش قهرمانی 
استان تبدیل شده اســت، این بار نوبت به تیم 
بسکتبال ثامن مشهد رسید و با تأسف باید اعلام 
کنیم، بر اثر نبود توجه و حمایت، بسکتبال استان 
هم پرَ!  البته بعضی از تیم های ورزشی دیگر هم 
در اســتان اعم از بانوان و آقایان در اعزام ها و یا 
نبود اسپانســر و حامی مالی مشکل دارند و رنج 
می برند و گویا فقط ایــن درد آزاردهنده در این 
استان و مشهد دوا ندارد و یا شاید هم مسیر و راه 
ورود مسؤولان استان به مقوله حمایت از جامعه 
ورزشی، جاده اش سخت گذر و ورود ممنوع است!
به هر تقدیر تیم های ورزشی پرطرفدار در خراسان 
رضــوی یکی یکی بر اثر نبــود توجه و همراهی 
متلاشی می شود و در این بی تفاوتی ها و یا ندیدن ها 
و یا نشــنیدن ها و یا خود را به خواب زدن ها، به 
همان اندازه که این فروپاشــی ها بــرای جوانان 
پرشور و نشاط و اهالی و علاقه مندان ورزش استان 
غمبار و حقارت بار است، به یقین برای مسؤولان 
ورزشــی و غیرورزشی استان نیز ملال آور خواهد 
بود و پدیده ای افتخارآمیز نیست! زیرا به یکباره 
انصراف چند تیم ورزشی با پیشینه های قهرمانی و 
حضور ملی پوشان در استانی بزرگ مثل خراسان 
رضوی و با محوریت پایتخت معنوی ایران اسلامی 
)مشهد مقدس( بسیار سؤال برانگیز و اثرگذار در 
آبرو و اعتبار و شــأن استان و مشهد خواهد بود 
که می باید مســؤولان سکوت ســنگین خود را 
بشــکنند و پاسخگوی ابهامات مردم و مخاطبان 
ورزشی استان باشند. تیم بسکتبال ثامن مشهد، 
تنها نماینده بسکتبال استان خراسان رضوی در 
سوپر لیگ کشور که از چندین ماه قبل از شروع 
مسابقات حرف و حدیث هایی متفاوت راجع به این 
تیم و مالک علاقه منــد آن مطرح بود و این تیم 
نیز در لبه تیغ فروپاشــی قرار داشت، سرانجام و 
با تأسف به خاطر حمایت نکردن مسؤولان استان 
از مسابقات کشوری انصراف داد تا اهالی متعجب 
ورزش خراسان رضوی همچنان انگشت به دهان، 
آه از نهادشــان برآید و مســؤولان هم در ظاهر 
هنوز نه چیزی شنیده اند و نه چیزی را دیده اند! 
برای آگاهی از صحت و ســقم حواشی تیم ثامن 
مشهد به ســراغ مهندس آرمان عمرانی، مالک 
تیم بسکتبال ثامن مشهد رفتیم، صحبت هایش 

را می خوانیم.
 چه شــد با آن همه علاقه و هزینه های 

میلیاردی انصراف دادید؟
 همان طوری که به دفعات و بخصوص یکی دو 

ماه اخیر بارها اعلام کردم، به رغم علاقه بسیاری 
که به بسکتبال و کار تیمداری داشتم، متأسفانه 
به دلیل نبود همکاری و همراهی مســؤولان و 
نیز شــرایط خاص اقتصادی حاکم واقعاً بریدم و 
وقتی دیدم با توجه به این که در این چند ساله 
حدود پنج میلیارد از جیب هزینه کردم و اکنون 
هم هیچ مســؤول و یا ارگانی حتی پاســخم را 
نمی دهند، قصد ادامه کار نــدارم و از حضور در 

لیگ برتر کشور انصراف دادم.
 به فرض هم در این یکی دو ماه به کمک 
شما می آمدند از نظر تأمین بازیکن و بستن 
ریکاوری،  بدنسازی،  تیمی،  تمرینات  تیم، 
کادر فنی و... آیا فکر می کنید تیم موفقی 

در مسابقات بودید؟
شما به خوبی و خیلی فنی به موارد و دلایل نبود 
امکان در فرصت کم اشــاره کردید، اما ما از آغاز 
سال با همه مشــکلات تمرین داشتیم، حتی تا 
آخرین لحظه و در صورت وجود همراه آمادگی 

حضور خوب را داشتیم.
 آیا در صورت تیمداری از مربیان بومی 

استفاده می کردید؟
بستگی به شــرایط داشت و به طور قطع با حل 
مشکل اولیه و براســاس مصلحت تیم بهترین 

گزینه را انتخاب می کردم.
 نقش هیأت بسکتبال استان در حمایت از 
شما و تیمی که به هر حال با نام ثامن مشهد 
در مسابقات کشور نماینده بسکتبال استان 

بود، چگونه بود؟
به نظر من، رئیس هیأت به عنوان متولی اصلی 
بسکتبال استان اســت و هرگونه فعالیت اعم از 
همگانــی، قهرمانی و آموزشــی باید تحت نظر 
و حمایت و پشــتیبانی کامل ایشان باشد و این 
مطلب برای ایشــان مســؤولیت سنگین ایجاد 
می کند، از طرفی می دانم طبق آئین نامه هیأت ها، 
بودجه و یا ردیفی بــرای هزینه کردن تیم های 
لیگی ندارند، ولی بحث حمایت کامل و همراهی 
تیم لیگ به عنوان نماینده استان از وظایف ذاتی 
هیأت بوده است و انتظار من به عنوان مدیر این 
تیم، حمایت و مســاعدت بیشتر هیأت بود که 

متأسفانه این مهم اتفاق نیفتاد.
 پیگیری و تلاش مدیرکل ورزش و جوانان 
استان برای رفع مشکل ثامن مشهد چگونه 

بوده است؟
به نظرم این پرســش را باید بــا آقای مدیرکل 
مطرح کنید که تاکنون چه اقدام هایی برای کمک 
و مساعدت و حفظ سهمیه استان داشته اند؟ اگر 
هم کاری انجام داده انــد من از اقدام ها و نتیجه 

کار بی خبرم و تا این لحظه حتی یک جلسه و یا 
تماسی هم در این رابطه نداشته ایم.

 در فصل گذشــته با وجــود دیدارهای 
جذابی که شــما میزبان بودیــد، اما تمام 
بازی های شــما پخش زنده نشد و شنیده 
شد چون حق پخش سیما پرداخت نشده، 
سیمای مرکز خراســان رضوی هم چند 

مسابقه را پوشش نداد؟
ببینید در ابتدای فصل در جلســه مشترکی با 
حضور رئیس محترم هیأت بســکتبال و معاون 
ورزشی اداره کل، جناب هوشنگ ولی پور، مقرر 
شد تأمین مخارج و ورود اسپانسر توسط هیأت 
بسکتبال انجام شــود و چنانچه درآمدی از این 
محل حاصل شــد، به طور مساوی بین باشگاه و 
هیأت تقسیم شود. بنابراین براساس این توافق، 
مسؤولیت ارتباط و پرداخت هزینه های پخش به 
عهده هیأت بسکتبال بود و چنانچه علت پخش 
نشدن، مسائلی مادی بوده به طور قطع باید هیأت 
بسکتبال استان پاســخگو باشد. ضمناً در طول 
فصل در رابطه با بحث درآمدزایی و تبلیغاتی که 
اطراف زمین صــورت گرفت، هیچ گزارش مالی 
از طرف هیأت ارایه نشــد و هیچ دریافتی توسط 

باشگاه نداشتیم.
 با توجه به علاقه شــخصی شما ممکن 
است دوباره به میدان مســابقه و مبارزه 

بیایید؟
بــه هر حال امکان هر چیز و در هر زمان موجود 
است، اما در این مدت این قدر تنها و تحت فشار 
و مشکلات متعدد بودم که فکر نکنم حالا حالاها 
به این ورزش و به این شــکل ورود کنم. بله من 
علاقه شخصی ام به بسکتبال زیاد بود و این مورد 
را مسؤولان و متولیان باید به عنوان یک فرصت 
و به جهت صحیح مدیریت و هدایت می کردند تا 
این اشــتیاق و نیروی ذاتی کم کم رو به افول و 
ســردی نرود و اکنون شاهد سرنوشت هندبال و 

والیبال برای بسکتبال نباشیم.
 شنیده شده شــما در قوچان کار پایه 

بسکتبال انجام می دهید، چرا در قوچان؟
بــه هر حال انگیزه و علاقه من به بســکتبال با 
حضور نداشــتن در ورزش قهرمانی و تیمداری 
فروکش نخواهد کرد و با عشــقی که به رشــته 
بسکتبال و بخصوص جوانان شهر و استانم دارم، 
در حال حاضر در قوچان که شهر من و علاقه و 
حس شخصی من به مردم خوب و فهیم این شهر 

است، این تصمیم را گرفتم.
 شما در اکثر مسابقات تا سر حد نشاط 
به وجد می آمدیــد و بارها به اوج هیجان 

رســیدید، و بارها دیده شــد از جایگاه 
تماشاچیان، به داوری ها، کوچینک، لیدرها 
و به بازیکنانتان بشــدت واکنش نشــان 
می دادید، آیا این واکنش، اختیاری بود یا 

خیر؟
درست اســت، اول اینکه علاقه و اشتیاق خاص 
من به این رشــته و عشقی که به تیم و نماینده 
شهرمان داشتم گاهی باعث مواردی از این دست 
می شــد و دوم اینکه نحــوه مدیریت  من اصولاً 
جــدی وارد هر پروژه و یا کاری می شــوم و باید 
با تمام توان برای پیروزی به پیش بروم، بنابراین 
گاهی واقعاً احساس می کردم در زمین مسابقه، 
مربی، لیدر و... هســتم واقعاً بدون اغراق بعضی 

شب ها بعد از باخت تیم حتی نتوانستم بخوابم.
 هوشنگ ولی پور )معاون ورزش و توسعه 
اداره کل( گفته است، انصراف شما صحت 
ندارد و بستر همکاری را فراهم کرده است، 

آیا این چنین بود؟
تــا قبل از این مصاحبه ما به طور رســمی هیچ 
انصرافی ندادیم و تا آخرین لحظه منتظر حمایت 
و کمک ماندیم و ایشان درست گفتند. در رابطه 
با قرار دادن امکانات انصافاً آنچه از دست اداره کل 
برآمد، کوتاهی نکردند، بخصوص آقای هوشنگ 
ولی پور، اما متأســفانه هیأت اســتان بی مهری 
و گاهی هم کارشــکنی کردند. از جمله آخرین 
ساعات شب را برای تمرین لیگ برتر به ما دادند 
و همچنین در یک حرکت گلایه آمیز تصاویر اعضا 
و تیم ثامن مشــهد که در مکانی خارج از محل 
تبلیغات نصب شده بود، به پایین کشیدند و حتی 
صبر نکردند تا تعلیق تیم نماینده خراسان برسد 
و تیمی که پنجم کشور شده بود و تا به حال این 
سابقه در لیگ برتر خراسان وجود نداشته است، 
جا داشت دست کم تا تعیین تکلیف تیم و شروع 
لیگ سال بعد و به حرمت زحمات این بازیکنان 
و عوامل تیم، تصاویر به پایین کشــیده نمی شد 
تا شــائبه نبود همکاری و همراهی را دو چندان 
نکنند و موجبات دلسردی و رنجش را مهیا نکند.

 آیا ادریس، پســر شما که بازیکن تیم و 
قائم مقام باشــگاه بود، در ارنج و امور تیم 

دخالت می کرد؟
بــه هیچ عنوان ایــن گونه نبود و پســر من در 
تشــکیل تیم و تشــویق و انگیزه حضور من به 
عنوان اسپانســر نقش مهم و اساســی داشت. 
البته ادریس به عنوان قائم مقام باشگاه ثامن در 
سیاستگذاری های کلان باشگاه اظهارنظر می کرد، 
اما در جایگاه یک بازیکــن حرفه ای صد درصد 

قواعد بازی را رعایت می کرد.
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کارگاه تخصصی بسکتبال با تدریس 
بائرمن در مشهد 

قدس: ســومین کارگاه تخصصی مربیگری بســکتبال کشور 
با تدریس درک بائرمن ســرمربی تیم ملی بسکتبال ایران در 
مشهد برگزار می شود. این کارگاه با عنوان »مدیریت، آماده سازی 
و دفاع« و با هدف همسان ســازی روش های آموزشی مربیان 
بســکتبال در منطقه چهار کشور )خراســان شمالی، خراسان 
رضوی، خراسان جنوبی و سیستان بلوچستان( برگزار می شود. 
ایــن کارگاه از تاریخ 22تا 24 مهرماه به مدت ســه روز انجام 
می شود و تمامی مربیان دارای کارت مربیگری درجه دو به بالا 
)آقا و خانم( می توانند حداکثر تا تاریخ 14 مهرماه جهت ثبت نام 
به خانه بسکتبال استان مراجعه کنند. هزینه این کارگاه آموزشی 
برای هر مربی 200 هزار تومان است. لازم به ذکر است، هزینه 

اسکان و خوابگاه به صورت مجزا محاسبه می شود.

مشهد میزبان دور برگشت مسابقات 
سافت بال لیگ برتر شمال کشور

قدس: نایب رئیس بانوان هیأت انجمن های ورزشــی خراسان 
رضوي از میزبانی مشــهد مقدس در دور برگشــت مسابقات 
سافت بال لیگ برتر شــمال کشور خبر داد. هانیه امانی گفت: 
این دوره از مسابقات چهاردهم تا شانزدهم مهرماه سال جاری 
در زمین کارگران شــماره دو مشهد مقدس برگزار خواهد شد. 
در این مسابقات تیم های هیأت تهران،هیأت خراسان رضوی و 
باشــگاه طیف تهران با یکدیگر بازی خواهند کرد و پس از آن 
صدرنشین مسابقات مشخص خواهد شــد. نایب رئیس بانوان 
هیأت انجمن های ورزشــی خراســان رضوی با اشاره به تعدد 
رشــته های بانوان در این هیأت، عنوان کرد: پیش از این راگبی 
بانوان با دو تیم در لیگ برتر قهرمان و نایب قهرمان شده بود وهم 
اکنون از تیم دارت استان، یک ورزشکار، راگبی، چهار ورزشکار و 
در سپک تاکرا، دونفر از بانوان را در اردوهای تیم ملی داریم. امانی 
در پایان با اشاره به اعزام تیم کریکت بانوان استان در ماه جاری به 
مسابقات قهرمانی کشور در شیراز،خاطر نشان کرد: ان شاءالله هم 
روی سکو خواهیم رفت و هم معرفی ملی پوش خواهیم داشت.

نخستین یگان سواره نظام پلیس کشور 
در سبزوار 

قدس: رئیس هیأت ســوارکاری شهرســتان سبزوار از فعال 
شدن نخستین یگان سواره نظام پلیس کشور در سبزوار خبر 
داد. مرتضی خشنود گفت: نخستین یگان سواره نظام پلیس 
درکشــور با همکاری 16 پلیس زبده سوارکار همزمان با آغاز 
هفته نیروی انتظامی در سبزوار فعال شد.این یگان عملیاتی با 
همکاری فرماندهی انتظامی شهرستان سبزوار تشکیل شده و 

در مأموریت های مهم با پلیس همکاری می کند. 
رئیس هیأت سوارکاری شهرستان سبزوار تأکید کرد: این یگان 
به صورت رســمی در صبحگاه مشترک نیرو های انتظامی و 

نظامی در محل فرماندهی نیروی انتظامی معرفی شد.

استقبال از ملی پوش مشهدی تیم ملی فوتسال در فرودگاه

بهادری: جام جهانی کلمبیا تاریخی شد

قدس: مراســم اســتقبال از قدرت بهادری، ملی پوش مشهدی 
تیم ملی فوتســال ایران که به همراه این تیم در رقابت های جام 
جهانی کلمبیا حضور داشت، صبح دیروز در فرودگاه بین المللی 
شهید هاشمی نژاد مشهد برگزار شد. بهادری در حاشیه این مراسم 
در گفت وگو با خبرنگاران گفت:رقابت های جام جهانی همیشــه 
سخت ترین بازی ها برای فوتسالیست هاست، به این دلیل که در 
فوتسال بالاتر از این عرصه، رقابت بزرگ دیگری وجود ندارد. وی 
با اشــاره به اینکه در گروه ما تیم های خوبی قرار داشتند، افزود: 
خدار را شکر توانستیم بازی های خوبی در جام جهانی انجام بدهیم، 
بخصــوص بازی با برزیل که یکی از به یاد ماندنی ترین بازی های 
تاریخ تیم ملی فوتســال ایران شد .  این بازیکن تیم ملی فوتسال 
ایران عنوان کرد:در این رقابت ها با هیچ چیز رفتیم و روی ســکو 
قرار گرفتیم و خوشــحال هستیم که توانستیم  دل مردم ایران را 
شاد کنیم. با این نگرش با توجه به اینکه انتظارات از تیم ملی زیاد 
شده است، باید بیشتر تلاش کنیم تا در جام جهانی آینده بهترین 

رتبه را کسب کنیم.

موتورسوار گرمه ای قهرمان مسابقات 
کشوری شد

قدس: رئیس هیأت موتورســواری شهرستان گرمه موفق به 
کسب مقام قهرمانی در مسابقات کشوری شد.  

باقــری، رئیــس اداره ورزش و جوانان شهرســتان گرمه با 
بیان اینکه این ورزشــکار گرمه ای در کلاس 1000 سی سی 
این مســابقات حضور داشــت، گفت: این دوره از مسابقات 
موتورسواری قهرمانی کشــور در رشته ریس، روز جمعه در 

محل مجموعه بزرگ ثامن مشهد برگزار شد.
وی اظهار کرد: حمیدرضا برقمندی، دیگر موتورسوار گرمه ای 
شــرکت کننده در این مسابقات نیز در کلاس 12۵ سی سی 

مقام دوم را از آن خود کرد. 
وی همچنین ادامه داد: محســن مرگن که پس از کســب 
مقام قهرمانی کشور در کلاس هزار سی سی در کلاس 2۵0 
سی سی نیز با موتورسواران مطرح کشوری به رقابت پرداخت 

و توانست جایگاه دوم این رده از مسابقات را از آن خود کند.

سه شنبه های بدون خودرو؛ این بار 
گرامیداشت هفته پلیس

قدس: سه شــنبه های بدون خودرو همزمان با هفته نیروی 
انتظامی در مشــهد مقدس برگزار شد. سیدمجتبی جاودانی، 
رئیس هیأت دوچرخه سواری مشهد مقدس با اعلام این خبر 
گفت: ســه شــنبه های بدون خودرو همزمان با هفته ناجا در 
مشهد و با حضور کارکنان پایور و وظیفه نیروی انتظامی برگزار 
شد. وی افزود:در این پویش حدود 1۵0 نفر از نیروهای انتظامی 
همراه با دیگر شــهروندان مسیر میدان جانباز تا سه راه بولوار 
خیام، مقابل فرماندهی انتظامی خراسان رضوی را رکاب زدند.

صعود تیم بسکتبال نونهالان خراسان رضوی 
قدس: تیم بســکتبال نونهالان خراســان رضــوی در پایان 
بازي هاي یک هشتم نهایی رده هاي سني، در جمع چهار تیم 
برتر کشــور قرار گرفت. در این رقابت ها که در دو گروه مینی 
بسکتبال و نونهالان به میزبانی خراسان رضوی برگزار  شد، در 
رده نونهالان، تیم خراسان رضوی با دو پیروزی و یک شکست 
توانست به همراه تیم تهران به دور نهایی رقابت ها راه یابد و در 
جمع چهار تیم برتر کشور قرار گیرد. اما تیم مینی بسکتبال 
اســتان با قبول دو شکست از ادامه رقابت ها حذف شد تا دو 

تیم تهران و قزوین به جمع چهار تیم برتر این رده بپیوندند.

مدال طلا ووشوکار خراسانی
 در مسابقات جهانی

قدس: حســین رحمانی، ورزشکار خراسانی تیم ملی توانست 
مدال طلای دوئلین مسابقات جهانی جوانان ووشو بلغارستان 
را کسب کند. رقابت هاي ووشوي قهرماني جوانان جهان که از 
هفته گذشته با حضور نمایندگان ۵1 کشور در شهر »بورگاس« 
بلغارستان آغاز شده بود، شامگاه دیشب به پایان رسید. در پایان 
این رقابت ها تیم جوانان ایران در مجموع دو بخش تالو و سانداي 
دختران و پسران با کسب هفت مدال طلا، هفت نقره و پنج برنز، 
بر سکوی نایب قهرمانی جهان ایستاد. حسین رحماني، ووشوکار 
خراسانی در تیم دوئلین در کنار محمد حسیني، یوسف صبري، 
محمدمهدي گرشاســبي، شــاهین بنی طالبی و محمدعلي 
مجیري توانست به مدال طلا دست یابد. تیم چین که قهرمان 
تمامی ادوار مسابقات جهانی و قاره ای است، با کسب 1٩ مدال 
طلا و ســه نقره به عنوان قهرمانی رسید. همچنین، ماکائو با 
کسب پنج مدال طلا، چهار نقره و سه برنز به مقام سومی رسید.

مسابقه رالی جام پلیس در مشهد 

قدس: به مناسبت هفته گرامیداشت نیروی انتظامی مسابقه 
رالی جام پلیس در مشهد برگزار خواهد شد. هیأت موتورسواری 
و اتومبیلرانــی خراســان رضــوی در نظر دارد به مناســبت 
گرامیداشت هفته نیروی انتظامی، یک دوره مسابقه رالی شهری 
با عنوان جام پلیس در مشهد مقدس برگزار کند. این مسابقه در 
ساعت 14روز پنجشنبه 1۵ مهرماه سال جاری در سطح شهر 
مشهد مقدس برگزار می شود. همچنین این دوره از رقابت ها در 

سه کلاس آماتور،همگانی و بانوان برگزار خواهد شد.

تربت جام/ خبرنگار قدس   قهرمانی سومین دوره مسابقات والیبال و فوتسال جام 
صالحین بسیج تربت جام، یادواره شهداي مدافع حرم به ترتیب به تیم های شهید رضایی 

و شهدای گمنام رسید. 
ســروان پاسدارابراهیم میرکي با اعلام این خبر در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار داشت: 
سومین مسابقات والیبال و فوتسال جام صالحین بسیج، یادواره شهداي مدافع حرم، پس 
از یک ماه تلاش با قهرماني تیم والیبال حلقه تربیتی شهید رضایي حوزه مقاومت خاتم 
الانبیا)ص( و فوتسال شهداي گمنام حوزه مقاومت ثامن الائمه)ع( به کار خود پایان داد. 
وی با بیان اینکه مسابقات والیبال با شرکت 16 تیم در چهار گروه پیگیری شد و چهار تیم 
شهید رضایي سمیع آباد، شهداي اصناف تربت جام، مالک اشتر حسن آباد و شهید بلوچ 
قرایي نصرآباد به مرحله نیمه نهایي راه یافتند، افزود: در بازی فینال تیم شهید رضایی با 
نتیجه سه بر دو برابر تیم شهید بلوچ قرایی به برتری رسید و عنوان قهرمانی را کسب کرد 

و تیم شهدای اصناف نیز سوم شد.
میرکی ادامه داد: مسابقات فوتسال نیز با شرکت 24 تیم در چهار گروه 6 تیمي برگزار 
شــد که در نتیجه چهار تیم شهداي گمنام و پایگاه موسي بن جعفر)ع( از تربت جام و 
شــهید مدافع حرم محمود قلندري کاریزنو و شهداي حاجي آباد به مرحله نیمه نهایي 

این مسابقات صعود کردند.
وی اضافه کرد: در این مرحله دو تیم شهداي گمنام و شهید قلندري با پیروزي در مقابل 
حریفان خود به ایستگاه پایاني راه یافتند که بازی فینال با نتیجه دو بر یک به نفع شهداي 

گمنام خاتمه یافت و در دیدار رده بندي نیز پایگاه موسي بن جعفر)ع( و شهداي حاجي 
آباد در مقابل یکدیگر صف آرایي کردند که تیم پایگاه موسي بن جعفر)ع( موفق شد با 

نتیجه پنج بر دو بر حریف خود غلبه و به مقام سوم دست یابد.
در پایان ســومین دوره مســابقات ورزشی جام صالحین بسیج تربت جام طی آیینی از 
تیم های برتر و تیم داوری توسط فرمانده و جانشین سپاه پاسداران، رئیس اداره ورزش 
و جوانان، مسؤول بسیج ورزشکاران و جمعی از پیشکسوتان و علاقه مندان به ورزش با 

اهدای لوح سپاس و تقدیم هدایا تجلیل شد.

مسؤول تربیت بدني ناحیه مقاومت بسیج سپاه تربت جام خبر داد

پایان سومین دوره مسابقات ورزشی »جام صالحین بسیج« تربت جام
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به نظر می رسد محمود مشحون، رئیس فدراسیون علاقه خاصی 
به تیم ثامن مشهد دارد؟

فدراسیون بسکتبال و شخص آقای مشحون همیشه توجه خاص به من دارد و ما را حمایت 
کرد و من از زحمات ایشان در این مدت برای تیم ثامن سپاسگزارم و ای کاش این توجه و 
علاقه بخصوص در هیأت اســتان چندین برابر بود و مطلب پایانی آرمان عمرانی مدیرعامل 
باشگاه ثامن مشهد: در خاتمه امیدوارم از تجربه ای که در بحث ورود اسپانسرها و نبود موفقیت 
در حفظ آن ها داشته ایم در آینده استفاده شود و با آسیب شناسی دقیق علت خروج بخش 
خصوصی را در ورزش دست کم از دیدگاه مسؤولان ورزش ریشه یابی کنیم. به طور طبیعی 
شــرایط اقتصادی سهم بسزایی در این اتفاق دارد، اما همان طوری که می بینیم، در همین 
شرایط در استان های دیگر از امکانات بخش خصوصی و دولتی به نفع ورزش استفاده می شود 
که با مطالعه و مدیریت مطلوب به طور قطع هنوز راهکارهایی برای این مهم وجود خواهد 
داشــت. با آرزوی سربلندی و موفقیت هر چه بیشتر ورزش خراسان و تشکر ویژه از روزنامه 
وزین قدس و حمایت همه جانبه ای که در طول حضور تیم ثامن مشهد از این تیم داشته اید.

در طول این چند سال تیمداری به طور طبیعی با چالش هایی 
هم روبه رو بوده اید، چه حرف های ناگفته ای دارید که لازم 

می دانید مطرح شود؟
البته اعتقاد من همیشه حرکت رو به جلو و نگاه به آینده است و سعی می کنم ٩0 درصد 
نیرو را در جهت اجرای برنامه های جدید و تمرکز برآینده صرف کنم، ولی اگر بخواهم 
به اندازه 10 درصد از گذشته بگویم، اول مظلومیت ورزش در کشور است که عجیب مرا 
آزار می دهد و دوم سیاست یک بام و دو هوا در کشور است، مگر می شود در شهرهایی 
شهرداری ها مجوز هزینه و تیمداری را داشته باشند و در شهرهایی این مطلب ممنوع 
باشد. مگر ما دارای نظام حکومتی ایالتی هستیم که در جایی شرکت نفت، ایران خودرو، 
فولاد، بانگ و شورای شهر مجوز بدهد و در مشهد این موارد ممنوع باشد، سوم حمایت 
نکردن مســؤولان رده بالای استان از ورزش در عمل! چهارم نبود حمایت و پشتیبانی 
کامل و اتحاد مسؤولان و اهالی بسکتبال در حمایت از تیم لیگ برتری و مواردی دیگر 

که مطرح کردن آن مثنوی هفتاد من کاغذ است و بهتر است از آن بگذریم.



k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
اجتــــماعی

  تکمیل ندامتگاه جوین 10 میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد  جوین -خبرنگارقدس: دادستان عمومی و انقلاب جوین گفت: تکمیل ندامتگاه جوین  به 10 میلیارد ریال اعتبار 
نیاز دارد.سعید خداشاهی افزود: این مقدار اعتبار برای ساخت آشپزخانه و تأمین امنیت ساختمان این ندامتگاه که در روستای انداده واقع شده، مورد نیاز است. وی یادآورشد: با 
قول مساعد رئیس زندان شهرستان سبزوار، این اعتبار بزودی تأمین می شود. دادستان جوین یادآور شد: با تأمین اعتبار مورد نیاز، این ندامتگاه ۲۲ بهمن امسال گشایش می یابد.
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خبر
 انجام 50 عمل پیوند مغز استخوان 

در مشهد 

ایرنا- رئیس ســتاد پژوهش و کاربرد سلول های بنیادی 
دانشــگاه علوم پزشــکی مشهد گفت: از ســال 91 زمان 
تأسیس مرکز پیوند مغز استخوان این دانشگاه تاکنون 50 

عمل پیوند در این مرکز انجام شده است.
دکتر علی قاســمی افزود: 69 درصد این موارد پیوند برای 
بیماران با ســنین 6 ماه تا 47 سال با موفقیت کامل همراه 

بود که مطابق با میانگین جهانی است.
وی ادامه داد: با عمل پیوند مغز استخوان می توان 40 نوع 
بیماری از جمله سرطان های پستان، تخمدان، غدد لنفاوی، 
خون و بیماری های تالاســمی، کم کاری مغز اســتخوان و 

نقص دستگاه ایمنی بدن را درمان کرد.

فرمانده انتظامی این شهرستان در نشست خبری:
تربت جام امن است

تربت جام- خبرنگار قدس: فرمانده انتظامی تربت جام با 
اشاره به نقش مردم در تأمین امنیت این شهرستان گفت: 
نیروی انتظامی در حفظ امنیت منطقه نقش زیادی داشته 
و این امنیت مرهون همکاری شــهروندان اســت و اکنون 
تربت جام در خیلی از شــاخص های امنیت، وضعیت رو به 
رشــدی داشته، هرچند تا رسیدن به وضعیت مطلوب باید  

تلاش بیشتری انجام شود. 
سرهنگ محمد یزدانی اظهار داشــت: نیروی انتظامی به 
عنــوان ضابط قضایی همواره بــا ناامنی ها برخورد قاطعانه 
داشته، به طوری که با جرایم مشهود اراذل و اوباش منطقه 
با قدرت عمل کرده تا مردم احساس امنیت بیشتری داشته 
باشــند و باید توجه داشت، احساس امنیت در یک منطقه 

فراتر از امنیت است . 
وی گفــت: یکی از مواردی که شــهروندان به عنوان یک  
خواســته از نیروی انتظامی داشته، بحث مبارزه با خرده 
فروشــان در اماکن عمومی بوده و طی یک سال گذشته، 
این تقاضای مردم به عنوان یکی از اولویت های پلیس قرار 
گرفته و توانســته ایم، طی 6 ماه گذشته بیش از 868 نفر 
در ارتباط با خرید و فروش انواع مواد مخدر دستگیر کنیم 
و 420کیلوگرم مواد مخدر کشف شده است، ضمن آنکه 

شماری از پاتوق های مواد فروشان تخریب شده است. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر در مشهد:
 دانشگاه  هم از معضل مصرف 

مواد مخدردر امان نیست
قدس: رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا، جنگ نرم 
را محور آســیب برشــمرد و توزیع مواد مخدر در کشور را 

مهم ترین برنامه دشمن در این جنگ دانست.
مســعود زاهدیان در مراســم امضــای تفاهمنامه علمی، 
پژوهشــی و فناوری میان پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا 
و دانشگاه فردوســی با تأکید بر اینکه در افغانستان بیش 
از 220 هزار هکتار از زمین های کشــاورزی به کشت مواد 
مخدری از جمله تریاک اختصاص دارد، بیان کرد: پلیس در 
کشور ما مأموریت های گوناگونی را دنبال می کند که یکی 
از مهم ترین آن ها مبارزه با مواد مخدر محسوب می شود و 
در این راستا همکاری مراکز علمی به عنوان پشتیبانی دانش 

و فناوری بسیار تأثیرگذار بوده است.
وی جنگ نرم را آسیب محور برشمرد و گفت: توزیع مواد 
مخدر در کشور مهم ترین برنامه دشمن در این جنگ است.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا گفت: در راســتای 
ارتقای پشتیبانی علمی، تفاهمنامه ای با دانشگاه خوارزمی 
تهران برای گشــایش مرکز رشــد مبارزه بــا مواد مخدر 
امضاشده اســت تا در تولید تجهیزات مبارزه با مواد مخدر 
و مهندسی معکوس دســتگاه های مواد یاب، فعالیت های 

بهتری انجام شود.
رئیس دانشــگاه فردوســی نیز در این جلسه با بیان اینکه 
معضل مصرف مواد مخدر در کشور محدود به قشر یا شهر 
خاصی نیســت، اظهار داشت: متأســفانه دانشگاه ها نیز با 
معضل مصرف مواد مخدر روبه رو هســتند، بنابراین باید از 
ظرفیت بزرگ مشارکت پلیس مبارزه با مواد مخدر در حوزه 
دانش و فناوری برای رفع معضل مواد مخدر در دانشگاه ها 

بهره برد.
محمد کافی به لزوم اســتفاده از همه ظرفیت های ملی و 
بین المللی برای مدیریت و مبــارزه با معضل مواد مخدر 
در کشــور تأکید کرد و افزود: دانشــگاه فردوسی مشهد 
با قدمتی 70 ســاله و بزرگ ترین مرکز علمی، پژوهشــی 
شرق کشور تلاش می کند تا زمینه لازم را برای همکاری 
بــا پلیس مبارزه با مواد مخــدر در حوزه دانش و فناوری 

فراهم کند.
وی با اشــاره به اینکه دانشــگاه فردوســی به عنوان مرکز 
علمی که پرچمدار مرزهای علم و دانش در شــرق کشور 
است، بیان کرد: یک هزار و 400 دانشجوی بین المللی در 
این دانشــگاه تحصیل می کنند که ایــن امر می تواند برای 
مشارکت و همکاری دانشــگاه فردوسی با پلیس مبارزه با 
مواد مخدر شــرایط بهتری را در مدیریت و کنترل معضل 

مواد مخدر ایجاد کند.
گفتنی اســت، در این مراسم تفاهمنامه علمی، پژوهشی و 
فناوری میان دانشگاه فردوسی و پلیس مبارزه با مواد مخدر 

ناجا امضا شد.

 کشف 98 هزار قرص ترامادول 
در گمرک سرخس

سرخس - خبرنگار قدس: مدیرکل گمرک سرخس گفت: 
رئیس پلیس مواد مخدرسرخس و کارکنان گمرک سرخس 
هنگام بازرسی از یک کامیون محموله صادراتی، 98هزار قرص 

ترامادول به وزن 33 کیلو و 700 گرم کشف کردند.
رضا راســتی افزود: مأموران به جاسازی قرص ها در داخل در 
ساخته شده از چوب و نئوپان مشکوک، سپس محموله توسط 

ایکس ری مسافری کنترل شد. 
وی با بیان اینکه  در ایکس ری مشــخص شــد قرص ها به 
طرز ماهرانه ای در داخل در جاســازی شده است، افزود: پس 
ازشکستن در توسط پرسنل گمرک سرخس و نیروی انتظامی 
مقدار آن مشخص و محموله به همراه متهمان برای اقدام های 

قانونی به مراجع ذی ربط ارجاع شد.

 واژگونی اتوبوس  
یک کشته و 25زخمی به جا گذاشت

مه ولات - خبرنگار قدس: مسؤول روابط عمومی اورژانس 
115 دانشگاه علوم پزشکی تربت حیدریه گفت: واژگونی یک 
دستگاه اتوبوس، سحرگاه سه شنبه گذشته به مرگ یک تن و 

مصدومیت 25 سرنشین دیگر آن منجر شد.
سعید برات زاده افزود: این حادثه ساعت 3 و 30 دقیقه بامداد 
دیروز روی داد و اتوبوس که در مســیر بیرجند - مشهد در 

حرکت بود در محور مهنه - شادمهر واژگون شد.
وی اظهــار داشــت: 22 نفــر از مصدومان حادثه توســط 
اتوبوس اورژانس و ســه نفر نیز توسط اورژانس هلال احمر 
به بیمارستان نهم دی تربت حیدریه منتقل شدند که حال 
دو تن از مصدومان وخیم گزارش شده است.وی افزود: علت 
بروز حادثه از سوی کارشناسان پلیس در دست بررسی است.

 کشف 1120 کیلوگرم مواد مخدر 
در طبس

طبس- خبرنگار قدس: فرمانده نیروی انتظامی طبس در 
نشست خبری به مناسبت هفته نیروی انتظامی گفت: طی 6 
ماهه نخست سال جاری هزار و120 کیلوگرم انواع مواد مخدر 
در این شهرستان کشف وضبط شده است که نسبت به مدت 

مشابه سال قبل 67 درصد افزایش داشته است.
محســن جلالیان یزدی از رشد 40درصدی کشفیات کالای 
قاچاق در 6ماهه اول امســال نسبت به سال قبل خبر داد و 
اظهار داشــت: قاچاق، ریشه اقتصاد را می خشکاند. مبارزه با 

کالای قاچاق جزو اولویت کاری ناجا در سال 95 می باشد.
فرمانــده نیروی انتظامی طبس در بخــش دیگری، یکی از 
مشــکلات پلیس در سطح شهرســتان را موضوع تصادفات 
ذکر کرد و گفت: به دلیل شــرایط اقلیمی کویر و مسیرهای 
طولانی و خسته کننده و نبود محل های استراحت و خستگی 
رانندگان در مسیر حداقل 200کیلومتری کویر بیش از 75 

درصد از آمار تصادفات در جاده ها عامل انسانی است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی این شهرستان:
 بیمارستان بهلول  گنابادی 

نیازمند تأمین زیرساخت هاست
 گناباد-خبرنگارقدس: رئیس دانشگاه علوم پزشکی گناباد 
گفت: بهره برداری کامل بیمارســتان علامه بهلول گنابادی، 
نیازمند انجام برخی زیرســاخت ها توسط ادارات شهرستان 

است. 
دکتر رضا احمدی در نشســت خبری با خبرنگاران گفت: 
در حال حاضر 49 متخصص و فوق متخصص با دانشــگاه 
علوم پزشــکی گناباد در حال همکاری هستند که از این 
تعداد 22 نفــر بومی اند و به صورت ثابت در شهرســتان 

حضور دارند.
وی افزود: خوشبختانه عملیات ساختمانی بیمارستان بهلول 
از پیشــرفت خوبی برخوردار است، به گونه ای که تا 15 آبان 
ماه امسال چیدمان وسایل پنج بخش از آن انجام و بقیه طی 
ماه های بعدی انجام می شود و بهره برداری کامل بیمارستان 
نیازمند ایجاد پل راه دسترســي، دیوار ســاحلی و تکمیل 

وضعیت بولوار وحدت می باشد.
وی در ادامه یکــی از مهم ترین گلایه های مردم را ناپایداری 
پزشــکان متخصــص و فوق متخصص در گناباد دانســت و  
افزود: یکی از راهکارهای دانشــگاه علوم پزشکی گناباد برای 
ماندگاری پزشکان متخصص و فوق متخصص، ادامه تحصیل 
پزشکان عمومی استخدام دانشگاه به منظور کسب تخصص 
می باشــد که در این زمینه 12 پزشــک عمومــی در حال 

گذراندن دوره تخصصی هستند. 
احمدی افزود: تا مهرماه 1397 این افراد در دانشــگاه علوم 
پزشکی گناباد شروع به کار می کنند و با این اقدام 80 درصد 
متخصصان و فــوق متخصصان در گناباد مانــدگار و ثابت 

می مانند. 
وی جذب متخصص دارای تعهد خدمتی به مناطق محروم، 
جذب سرباز هیأت علمی و جذب متخصص به صورت هیأت 
علمی را از دیگر تلاش های دانشگاه علوم پزشکی گناباد برای 

ماندگاری متخصصان در شهرستان ذکر کرد. 
احمــدی، جذب جراح قلب را یکی از برنامه های پیش بیني  
شده برای گناباد برشــمرد و اذعان کرد: جذب جراح قلب و 
عروق متأثر از امکانات، شرایط و جمعیت می باشد که با توجه 
به اینکه 30 درصد بیماران بیمارستان های گناباد و بجستان 
از شهرستان های اطراف هستند، درصدد جذب متخصص در 
این حوزه هستیم، به گونه ای که بخشی از بیمارستان علامه 
بهلول گنابادی نیز برای جراحی قلب و عروق اختصاص یافته 

است. 

بجنــورد- خبرنگار قــدس: مدیر کل 
پزشکی قانونی خراسان شمالی گفت:در نیمه 
نخســت سال جاری چهار  هزار و 201 نفربه 
دلیل صدمات ناشي از نزاع به مراکز پزشکي 

قانوني استان مراجعه کردند.
دکتر سلحشــور در گفت وگو با خبرنگار ما 
افزود: این رقم درمقایسه با مدت مشابه سال 
گذشــته که آمار مراجعین نزاع چهار هزار و 
463 نفر بود، بیش از 6 درصد کاهش یافته 

است.
وی ادامه داد: از مجمــوع مراجعین نزاع به 
این مراکز، مرداد ماه با 780 نفر بیشترین و 
اردیبهشت ماه با 594 نفر کمترین مراجعین 

بخش نزاع را داشته اند.
وی اظهار داشت: پس از بجنورد با تعداد یک 
هزار و 597 نفر ، شهرســتان های شیروان با 
792 نفر، اســفراین با 755 نفر، آشــخانه با 
404 نفر، فاروج با 376 نفر، جاجرم با 184 
نفر در رتبه های بعد قرارگرفته اند و شهرستان 
راز با تعداد 93 نفر کمترین تعداد مراجعین 

نزاع را تا پایان اردیبهشت ماه داشته است. 

 بهره برداری از پروژه ها 
در گرو تأمین اعتبار

مدیرکل پزشــکی قانونی خراســان شمالی 
همچنین گفت: بهره بــرداری از پنج پروژه 
عمرانی اداره کل پزشــکی قانونی اســتان 
نیازمند تأمین اعتبار و توجه جدی مسؤولان 

است.
بابک سلحشور افزود: اداره کل پزشکی قانونی 
خراســان شمالی برای خدمت رسانی بهتر و 
مطلوب به شــهروندان و مراجعه کنندگان 

نیازمند زیرساخت های مناسب است.
وی اظهار داشت: برای بهره برداری از پروژه 
شهرســتان بجنورد 13 میلیارد ریال و بهره 
برداری از مرکز پزشــکی قانونی شهرستان 

شیروان 10 میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
وی افزود: از سه میلیارد و 500 میلیون ریال 
اعتبار تخصیص داده شده برای مرکز پزشکی 
قانونی شهرستان جاجرم تنها یک میلیارد و 

790 میلیون ریال آن تحقق یافته است.
وی گفــت: همچنین برای بهــره برداری از 
پروژه های شهرستان فاروج و مانه و سملقان 

نیز اعتباراتی مورد نیاز است.

وی همچنین در خصــوص کمبود امکانات 
افزود:  آزمایشگاهی پزشــکی قانونی استان 
با حمایت های اســتاندار و مسؤولان سازمان 

برنامه و بودجه می توان بحث آزمایشگاه این 
اداره کل که از اهمیت فراوانی برخوردار است 
را ارتقا داد. سلحشور گفت: با توجه به کمبود 
قانونی استان  امکانات آزمایشگاهی پزشکی 
طی سه ماه نخســت سال جاری هزار و 24 
مورد آزمایش با 26 درصد افزایش نســبت 
 به مدت مشــابه سال گذشــته انجام شده 

است.
مدیرکل پزشــکی قانونی خراســان شمالی 
افزود: با تخصیص بموقــع و کافی اعتبارات 
موردنیاز، امیدواریم این پروژه ها در آینده ای 

نزدیک به بهره برداری برسند.

مدیرکل پزشکی قانونی استان در گفت و گو با قدس خبر داد 

کاهش مصدومان نزاع در خراسان شمالی

علی محمدزاده: جانشین فرماندهی انتظامی خراسان 
رضوی گفت: دیگر زمان شعار دادن نیست و باید عمل 
کرد. سرهنگ حسین بید مشکی در مراسم بهره برداری 
از کلانتری سپاد مشهد افزود: آنچه از سوی رهبر معظم 
انقلاب در ابتدای سال اعلام می شود، به معنای شعار سال 
نیست و در واقع نشانه گذاری مسیر حرکت خدمتگزاران 

مردم درجامعه است.
وی اظهار داشــت: اگر نگاهی دقیق به اسامی سال های 
قبــل بیندازیم، تنها به این نتیجه می رســیم که هدف 
گذاری ها تنها به این منظور بوده اســت که باید با تمام 

توان وارد عرصه عمل شد و از شعار پرهیز کرد.
وی با اشاره به اینکه توجه پلیس به حاشیه شهر مشهد با 
توجه به منویات رهبر معظم انقلاب جلب شد، بیان کرد: 
در ابتدا تیم کارشناسی نقاط جرم خیز در حاشیه شهر 
تشکیل و پس  از آن ساخت چهار کلانتری در این مناطق 
ضروری شناخته شد تا ســاکنان مناطق کم برخوردار 

امنیت بیشتری داشته باشند.
جانشــین فرمانده انتظامی خراســان رضوی از فعالیت 
کلانتری های التیمور و مهرگان همزمان با هفته نیروی 
انتظامی خبر داد و گفت: کلانتری طبرسی جنوبی نیز 
تاکنون 70 درصد پیشرفت فیزیکی داشته که امیدواریم 

هر چه زودتر به بهره برداری برسد.

بیدمشــکی از رضایت 93 درصدی مردم مشهد نسبت 
به امنیت موجود در این شهر خبر داد و گفت: خراسان 
رضوی با وجود گردشــگری بودن و جمعیت ثابت خود 
توانسته دارای امنیت قابل توجهی برای مجاوران و زائران 
باشد که این امر بی تردید بدون همکاری همه دستگاه ها 

امکان پذیر نیست.
حیدر خوش نیت، معاون سیاسی، امنیتی فرماندار مشهد 
نیز در این مراســم وظیفه هر حاکمیتی را ایجاد امنیت 

برشمرد و اظهار داشت: افزون بر اینکه امنیت زمینه ساز 
توسعه و رشد هر منطقه محسوب می شود، می تواند به 

جریان سازی برای فعالیت های گوناگون نیز کمک کند.
مجید پیراسته، مشاور شهردار مشهد نیز در این مراسم با 
اشاره به اینکه نهادهایی مانند نیروی انتظامی و شهرداری 
که با مردم ارتباط زیادی دارند، باید با هم تعامل داشته 
باشند، خاطرنشان کرد: تعامل این دو نهاد سبب ارتقای 

سطح کیفیت زندگی مردم می شود.

جانشین فرمانده انتظامی خراسان رضوی در مراسم بهره برداری از کلانتری سپاد:

ملاک ارزیابی عملکردهاست، نه شعارها

حادثه روز

 انفجار منزل مسکونی 
در مشهد 2 نفر را مصدوم کرد

قدس: معاون عملیات ســازمان آتش نشانی مشهد گفت: در 
پی انفجار منزل مســکونی دو طبقه در مشهد دو نفر زیر آوار 

محبوس و مصدوم شدند.
مهدی رضایی افزود: این انفجار حدود ساعت12/30 دیروز در 
بولوار بهمن مشــهد رخ داد.وی با بیان اینکه علت حادثه در 
دست بررسی است، اظهار داشت: طبقه دوم این ساختمان در 
حال ساخت بود و انفجار هنگام کار دو کارگر در این ساختمان 
اتفاق افتاد.وی گفت: دو کارگر مصدوم توسط مردم از زیر آوار 
خارج و به بیمارستان منتقل شدند.رضایی افزود: نیروهای آتش 
نشانی تا تحویل ساختمان به پلیس ساختمان در محل حضور 
داشتند.وی با اشاره به تخریب بخش زیادی از این ساختمان دو 

طبقه ادامه داد: به منازل اطراف آسیبی نرسیده است.
پنجم مهر ماه ســال جاری نیز انفجار توأم با حریق در منزل 
مســکونی روســتای کاظم آباد واقع در ابتدای جاده کلات - 

مشهد رخ داد که سه نفر در این حادثه مصدوم شدند.
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بهره برداری از پنج پروژه 
 عمرانی اداره کل 

پزشکی قانونی استان 
نیازمند تأمین اعتبار و 

توجه جدی مسؤولان است

بــرش

خبر

 دانش آموختگان رشته دام پزشکی 
3 برابر نیاز کشور هستند

ایرنا- رئیس سازمان نظام دام پزشکی خراسان رضوی گفت: بیکاری از مهم ترین مشکلات 
دانش آموختگان رشــته دام پزشکی است؛ زیرا تعداد آنان سه برابر نیاز جامعه است.دکتر 
احمد شریعتی افزود: تعداد دانش آموختگان عضو نظام دام پزشکی خراسان رضوی حدود دو 
هزار و 500 نفر است که این تعداد در کشور 35 هزار نفر برآورد می شود.وی اظهار داشت: 
سالانه هزار و 500 نفر در کشور در رشته دام پزشکی دانش آموخته می شوند، در حالی که 
حدود 500 نفر از این تعداد جذب بازار کار می گردند.وی گفت: با توجه به شرایط اقتصادی 
حاکم بر حوزه صنعت دام، بیکاری در رشته دام پزشکی بیشتر از سایر رشته هاست، به طوری 
که سالانه یک ســوم از دام پزشکان در داروخانه ها، درمانگاه ها و کلینیک های دام پزشکی 
بخش خصوصی مشغول کار می شوند.شریعتی افزود: حدود دو سوم از دانش آموختگان این 

رشته به دلیل نبود بازار کار در رشته های دیگر مشغول کار می شوند.

خبر

آغاز روند ثبت ملی راه آهن مشهد - نیشابور
ایرنا: معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراسان 
رضوی گفت: با ثبت ایستگاه راه آهن مشهد در فهرست آثار ملی، روند ثبت ملی راه آهن 
مشهد - نیشابور آغاز شد.محمد رکنی با بیان این مطلب افزود: در این راستا روند ثبت 
ایستگاه راه آهن مشهد - نیشابور و تأسیسات تاریخی موجود در این مسیر از جمله پل، 

خانه های تاریخی و دیگر آثار اطراف آن در فهرست آثار ملی آغاز شده است.
وی همچنیــن گفت: افزون بر ثبت آثار ملموس در این مســیر بــه دنبال ثبت میراث 
ناملموس راه آهن از جمله اولین رئیس قطار، راننده قطار، نخستین سوزنبانان، مهمانداران، 

مهندسان و متولیان ساخت این مجموعه نیز هستیم.
رکنی افزود: ساخت ایستگاه راه آهن مشهد در سال 1318 شمسی آغاز و پس از توقف به 
دلیل ورود قوای متفقین به ایران، توسط معماران ایرانی حیدر غیایی، عبدالعزیز فرمانیان، 
محسن فروغی و یک معمار فرانسوی به نام فرناند پویون طراحی و ساخت آن با دو ایستگاه 

باری و مسافربری و هفت خط مسافربری، باری و گمرکی تا آبان 1345 ادامه یافت. 
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نام مقنی کهنه کار گنابادی در فهرست مفاخر ملی ثبت شد     ایرنا: رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری گناباد گفت: نام استاد غلامرضا نبی پور مقنی 
کهنه کار این شهرستان در فهرست مفاخر حامل میراث ناملموس ایران ثبت شد.علیرضا شناسایی افزود: نبی پور 93 ساله، از نوادر استادان مقنی است که از دوران نوجوانی با 

شاگردی استادکاران قدیم این دانش بومی و باستانی را آموخته و برای حفر و پایش قنات در گناباد به کار می گیرد. 

شمارش معکوسِ انحلال باغ وحش مشهد آغاز شد

رخ در رخ

خبر

زاویه تصویر

قدس: باغ وحش قدیمی شهر مشهد با 
توجه به پایان مهلت انتقال آن به خارج 
از بافت شهری، وضعیت بلاتکلیفی پیدا 

کرده است.
از تأسیس نخستین باغ وحش در مشهد 
نیــم قرن می گذرد و ســه دهه از ایجاد 
شــرکت باغ وحش در بوستان جنگلی 
وکیل آبــاد؛ به طوری کــه امروز این باغ 
وحش به زادگاه حیوانات زیادی تبدیل 

شده است.
چندســالی اســت که محیط  زیســت 
خراســان  رضوی به  دنبــال پیدا  کردن 
زمین و جابه جایی این باغ وحش است، 
اما هنوز این اقدام به نتیجه نرسیده است. 
باغ حیوانات مشهد در حال حاضر با بیش 
از 800 گونه جانوری نیازمند توســعه از 
چهار هکتار به 25 هکتار است و این در 
حالی است که انتظار حیوانات باغ وحش 
مشهد برای کوچ از بافت شهری، طولانی 

شده و بی توجهی مسؤولان ادامه دارد.
باغ وحشی که چندین سال است بحث 
انتقال آن از بافت شهری به خارج از شهر 
مشهد مطرح است، همچنان بلاتکلیف در 
شهر به حیات خود ادامه می دهد، چرا که 
ارگان های متولی تنها به  دنبال انتقال آن 
هستند؛ دریغ از اینکه کمکی به مسؤولان 

تنها باغ وحش مشهد داشته باشند.
در همیــن راســتا مدیــرکل  حفاظت 
محیط زیســت خراســان  رضوی اظهار 
داشت: با توجه به اینکه باغ وحش مشهد 
در دل شــهر و در جوار منازل مسکونی 
قرار گرفته، باید به خارج از بافت شهری 

انتقال پیدا کند.
حمیدصالحی افزود: مسؤولان باغ وحش 
نیــز تمایل دارند که ایــن باغ وحش به 
مکان مناسب وســیع تری منتقل شود، 
اما تاکنون اقدامی در این راســتا صورت 
نگرفته، البته زمــان دقیقی برای انجام 
عملیات انتقال باغ وحش در نظر گرفته 
نشــده، چرا که هنوز مکان مناسبی پیدا 
نشده، بنابراین برای انتقال آن مدت زمان 

معین لازم است.
وی با بیان این مطلــب که جابه جایی 
باغ وحش وکیل آباد مشــهد در انتظار 
اعلام نظر قطعی از سوی معاونت محیط 
زیست کشور است، عنوان کرد: باغ وحش 
وکیل آباد از سال 1356 در مکان فعلی 
فعالیتش را شروع کرده، اما تاکنون پروانه 
بهره برداری نگرفته و با توجه به مغایرت 
فعالیت این واحد با ضوابط فعلی به دلیل 
قرار داشتن در داخل شهر امکان صدور 
پروانه برای تداوم فعالیت آن وجود ندارد.

صالحی با بیان اینکه سال 1391 مهلتی 

سه ساله برای انتقال این باغ وحش به مدیر 
مجموعه داده شده بود، گفت: متأسفانه این 
مهلت سه ساله بدون هیچ اقدامی به پایان 
رسیده و بعد از آن نیز یک ماه دیگر فرصت 
داده شــد، اما باز هم اقدام مؤثری صورت 
نگرفته، به همین منظور بحث انتقال باغ 
وحش مشــهد به کمیته فنی ساماندهی 
مراکز نگهداری حیوانات اعلام شد تا این 

موضوع در آنجا بررسی شود.
مدیر باغ وحش وکیل آباد مشهد نیز در 
این باره به تسنیم گفت: سه سال است 
که نامــه ای از طــرف اداره  کل محیط 
زیســت خراســان رضوی به باغ وحش 

مشهد ابلاغ و در حال حاضر این فرصت 
تمام شده و باید هرچه سریع تر به مکانی 

خارج از بافت شهری نقل مکان کنیم. 
: محیط  زیست  افزود  محســن طیرانی 
خراسان  رضوی اراضی را در جاده شاندیز 
در اختیــار دارد و ما متقاضی خرید آن 
بودیــم، اما متأســفانه جوابی از محیط 

زیست دریافت نکردیم.
وی عنوان کــرد: 120 گونه جانوری در 
بــاغ وحش وکیل آباد مشــهد نگهداری 
می شــوند که با توجه بــه زاد و ولد این 
گونه هــا نیاز به مــکان بزرگ تری برای 

نگهــداری آن ها داریــم. بنابراین انتظار 
داریــم ارگان های متولی و ناظر نیز ما را 

در این راستا حمایت کنند.
مدیر باغ وحش وکیل آباد مشــهد اظهار 
داشت: محیط زیست اعلام کرده عرصه 
و ساخت و ســاز را باید خودمان فراهم 
کنیم، در صورتی که شــغل ما بازدهی 
زیادی نــدارد و ایــن کار برایمان اصلًا 

مقرون به صرفه نیست.
طیرانی ادامــه داد: این باغ وحش داخل 
بافت شــهری است و ما نمی توانیم چند 
میلیارد هزینه کنیم و بعد از چند سال 
مجــدد آن را به خارج از شــهر منتقل 

کنیم؛ از طرفی فضای موجود جوابگوی 
نگهداری از حیوانات با اســتانداردهای 

محیط زیست نیست.
وی خاطرنشــان کرد: در هر استانی اگر 
مجموعه ای خوب دیده شود، افتخار آن 
استان است، اما باغ وحش مشهد با وجود 
50 سال قدمت و پذیرایی از گردشگران و 
اینکه یک امتیاز برای توسعه گردشگری و 
صنعت توریست محسوب می شود، هیچ 
ارگانی از آن حمایت نمی کند. ما به عنوان 
بخــش خصوصــی تمام تلا ش مــان را 
می کنیم و راغب هستیم که مجموعه ای 

بهتر از باغ وحش امروز راه اندازی کنیم.

  باغ وحش های ایران هیچ هدف 
مشخصی ندارند

دبیر انجمن حمایت از حیوانات مشــهد 
نیز به ایســنا گفت: باغ  وحش های ایران 
هیچ هدف مشــخصی ندارند، نه موجود 
زنده در داخل آن براحتی زندگی می کند 
و نه زمینه را برای هیجان بازدیدکنندگان 

فراهم می کند.
سعید ضمیری افزود: بارها گزارش هایی 
از تخلفات مختلف بــاغ  وحش ها مانند 
کوچکی و بــوی نامطبوع قفس ها به ما 
رسیده و حتی فیلم هایی از سیگار و زباله 
دادن به حیوانــات از همین باغ وحش 

وکیل آباد دریافت کرده ایم.
وی با اشاره به اینکه در ایران باغ وحش ها 
تحت نظارت مستقیم دام پزشکی نیستند 
و دام پزشک متخصص به صورت مستمر 
در باغ  وحش حضور ندارد، افزود: نه تنها 
در باغ  وحش ها، بلکه در باغ های پرندگان 
نیز این مشــکل وجود دارد و تنها زمانی 
که به مشــکل می خورند، به دام پزشک 

مراجعه می کنند.
ضمیــری گفت: واقعیت این اســت که 
ســازمان ها تا کنون همــکاری لازم را 
نداشته اند، ما دوست داریم با استفاده از 
همه امکانات و ظرفیت ها، فضای بهتری 

برای حیوانات بسازیم.
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در شــهر

قدس گزارش می دهد

نطق های طعنه دار و حاشیه داغ جلسه شورای شهر مشهد
قدس: یکصدو ســی ونهمین جلســه علنی 
شــورای شهر مشــهد هر چند دســتور کار 
آنچنانی نداشــت، اما دو نطق پیش از دستور 
و سخنان شهردار در حاشیه آن این جلسه را 

کمی جنجالی کرد. 

  تبعات فراموشی امر به معروف
 رئیس کمیسیون امر به معروف و نهی از منکر 
شــورای اسلامی شهر مشهد در نطق پیش از 
دســتور خود گفت: بی توجهی به قانون امر به 
معروف و نهی از منکر، مدیریت دینی را تحت 

الشعاع قرار می دهد.
حجت الاسلام علی اصغر لطفی افزود: قانون امر 
بــه معروف و نهی از منکر با 37 ســال تأخیر 
تصویب شــد، ولی عدم ابلاغ آن توسط دولت 
و عدم اهتمام مســؤولان در اجرا وضع جامعه 
را در ابعاد مختلف با مشکل مواجه کرده است.

وی گفــت: وجــود باغ تالارهایــی با ارزش 
نجومــی در اطراف ییلاقات مشــهد متعلق 
به برخی مدیران و حق الشــرکت آن ها در 
کارخانه ها و شــرکت ها بیانگر بلاهایی است 
که در پوســته مدیریت اســلامی بر ســر 

مدیریت دینی آمده است.
حجت الاســلام لطفی ادامه داد: شورای شهر 
و شــهرداری مشــهد به ظاهــر اقداماتی در 
خصوص قانــون امر به معروف و نهی از منکر 
انجام داده اند، ولی هنوز به علت بی توجهی به 
محتوا، ابهامات زیادی در دریافتی ها و امتیازات 
شهرداری و اجرای قوانین مرتبط نظیر قانون 

عفاف و حجاب وجود دارد.
وی گفت: عمر زیادی ازدوران فعالیت شورای 
چهــارم باقی نمانده و پس از اســفند آتی در 
شورا مجموعه مرده ای برای تلاش در انتخابات 
خواهیم داشت، لذا در این مدت باقی مانده باید 

به این مسایل اهتمام جدی داشت.

  هویت میدان شهدا
محمود هراتی هم در جلســه روز گذشــته 
در نطق پیش از دســتور دیگر در اعتراض به 
نطق جلسه گذشته رئیس کمیسیون فرهنگی 
شورای اسلامی مشهد در انتقاد از طرح میدان 
شهدا گفت: زیر سؤال بردن این طرح به معنای 
زیر ســؤال بردن مدیران جهــادی و تقابل با 

مدیریت جهادی است.
وی اظهار کرد: میدان شــهدای مشهد قبل از 
انقلاب اسلامی به میدان مجسمه معروف بود 
و ایــن میدان یک 6 راهه بــود که تقابل های 

سیاسی و شهرسازی در آن وجود داشت.
وی گفت: این میدان از ابتدا نیز هویت مذهبی 
خاصی نداشــت که در طرح فعلی این هویت 

نادیده گرفته شده باشد.
رئیس کمیســیون فرهنگی اجتماعی شورای 
اسلامی مشهد در جلسه علنی ششم مهر ماه 
در نقد پروژه میدان شهدای این شهر گفته بود، 
طرح بازسازی میدان شهدا طرحی بی هویت 

است و هیچ نشانی از مشهد و شهدا ندارد.

  مدیریت حریم شهر
بررسی نامه فرمانداری مشهد مقدس در زمینه 
مصوبه طرح تفصیلی محــدوده 18 هکتاری 
واقع در بافت پر شهری قلعه وکیل آباد به عنوان 
نخستین دســتور توسط اعضای شورای شهر 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
محمد ســهیلی با بیان اینکه مطابق بند 34 

ماده 71 قانون انتخابات شوراها، روال تهیه و 
تصویب طرح های جامع و تفصیلی مشخص 
شده است، گفت: مطابق این قانون طرح های 
مزبور پس از بررسی و تأیید شورای اسلامی 
شــهر به مراجع مربوط قانونی برای تصویب 
نهایی ارســال می شــود، بنابراین نیازی به 
 ذکر در مصوبه شــورای اسلامی شهر دیده

 نشده است.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
اسلامی شهر مشهد تأکید کرد: به موجب ماده 
80 قانون انتخابات شوراها، مخالفت با مصوبات 

شورای اســلامی شــهر در صلاحیت هیات 
تطبیق مصوبات شهرســتان بوده و مخالفت 
فرمانداری باید مبتنی بر تشکیل هیات تطبیق 
مصوبات شهرستان و ارسال صورتجلسه مزبور 

صورت پذیرد.
در پاسخ شورای شهر به نامه فرمانداری آمده 
است: مطابق ماده 80 قانون انتخابات شوراها 

در صورتی که هیأت مذکور مصوبه شــورای 
اسلامی شهر را مغایر با قوانین و مقررات کشور 
یا خارج از حدود وظایف و اختیارات شــوراها 
تشخیص دهد، می تواند با ذکر مورد و به طور 
مستدل اعتراض خود را به اطلاع شورا رسانده 
و درخواســت تجدید نظر کند، وجود ابهامات 
برای فرمانداری محترم نمی تواند دلیل قانونی 
برای اعتراض به مصوبه شورای اسلامی شهر 
باشد، ضمن اینکه شورای اسلامی شهر آمادگی 
دارد اطلاعات مورد نیاز را در جلســات هیأت 

تطبیق مصوبات ارایه نماید.

دومین دستور جلســه علنی شورای اسلامی 
بررســی نامه فرمانداری مشــهد در رابطه با 
مصوبه بهــای خدمات ورود به محدوده زمانی 

و مکانی نقلیه بار سنگین بود.
در این مصوبه آمده بود، به شــهرداری مشهد 
مقدس )سازمان مدیریت حمل و نقل بار درون 
شــهری مشــهد و حومه( اجازه داده می شود 
نســبت به دریافــت بهای خدمــات ورود به 
محدوده های زمانی و مکانی وسایل نقلیه باری 

سنگین طبق جدول ارایه شده اقدام نماید.
اما در جلسه دیروز شورای اسلامی شهر مشهد 
نظریه کمیســیون برنامه و بودجه این شــورا 
مبنی بر تبدیــل مدیریت ارتفاعات جنوب به 
مدیریت حریم شهر مورد بررسی قرار گرفت 

و به تصویب رسید.
یکی از اعضای شــورای اسلامی شهر مشهد 
در این باره گفت: اگر شهرداری در دوره های 
گذشــته به وظایف قانونی خــود در زمینه 
حریم شــهر عمل می کرد، ارتفاعات جنوب 
به عنوان بخشی از حریم شهر مورد تخریب 

واقع نمی شد.
حسن قدیری افزود: حفظ ارتفاعات جنوب 
مشهد از تأکیدات رهبر معظم انقلاب است و 
نباید در مدیریت این ارتفاعات سهل انگاری 

کرد.
وی اظهار کرد: ارتفاعات جنوبی مشهد نباید 
از مدیریت حریم شــهر حذف شود، بلکه باید 
بخش جداگانه ای برای مدیریت این ارتفاعات 
در مجموعه مدیریت حریم شهر طراحی شود.

طبق این مصوبه شــهرداری موظف است به 
منظــور برنامه ریزی، نظــارت و راهبری امور 
حریم شــهر، نسبت به تدوین ساختار و شرح 
وظایــف مدیریت این حریم اقــدام و آن را به 

شورای اسلامی شهر ارایه کند.
همچنین شــهرداری باید گــزارش کامل از 
عملکرد خود در زمینه حریم شــهر مشهد و 
مدیریت ارتفاعات جنوب این شهر را به شورای 

اسلامی شهر ارایه کند.

آب و هوا
پایداری هوا در خراسان رضوی 

قدس: با استقرار جریان های ناپایدار بر روی خراسان رضوی 
انتظار می رود در بعضی ســاعات در بخش هایی از اســتان 
بارش های پراکنده ای به شــکل رگبار داشــته باشیم که در 

نواحی جنوبی با رعد و برق همراه است. 
این موج ناپایدار اوایل وقت امروز از مرزهای شرقی استان 
خارج و تا پایان هفته جریانات پایدار بر روی استان مستقر 

می شود.
بر این اساس برای امروز اغلب نواحی استان آسمانی صاف تا 
قسمتی ابری همراه با مه رقیق صبحگاهی یا غبار صبحگاهی 

گاهی با وزش باد پیش بینی شده است.
گفتنی است، کمینه و بیشینه دمای مشهد نیز امروز به ترتیب 

به 11 و 23 درجه خواهد رسید. 

خبر
مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوی:

استفاده از نشان های خارجی
 برای تولیدات داخلی جرم است

قدس: مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوی استفاده 
از نشــان های خارجی بر روی تولیدات داخلی را از جمله 

مصادیق جرم اعلام کرد.
حمیدرضا کریم گفــت: در پی مصوبه کارگروه حمایت از 
تولید و نظارت بر گردش کالا در ســطح عرضه در راستای 
حمایت از تولیدکننــدگان داخلی و مبارزه با قاچاق کالا، 
همه تولید کنندگان پوشــاک ملزم به اســتفاده نکردن از 

نشان های خارجی روی کالاهای تولیدی خود هستند.
وی ادامــه داد: چنانچه در بازرســی های کارشناســان از 
بنگاه هــای تولیدی، کالاهای محصول داخل از محصولات 
خارجی قابل تفکیک نباشد، این کالاها قاچاق تلقی شده و 
ضمن دستور توقیف، بر اساس قانون مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز مصوب 1392 مجلس شــورای اسلامی، با متخلفان 

برخورد تعزیراتی خواهد شد.

کوچ پرندگان مهاجر
 به خراسان رضوی آغاز شد

ایرنا: معاون نظارت و پایش اداره کل حفاظت محیط زیست 
خراسان رضوی گفت: همزمان با سرد شدن هوا و آغاز فصل 
مهاجرت، این اســتان میزبان پرندگان مهاجر آبزی و کنار 

آبزی است.
محمد عرفانی افزود: خراســان رضوی یکی از کریدورهای 
حرکت پرندگان مهاجر از سمت سیبری است و پرندگان در 
این مسیر بعضاً جوجه آوری دارند که این استان را در فصول 

سرد برای این منظور انتخاب می کنند.
وی ادامــه داد: با توجه به آغاز مهاجــرت در همه آبگیرها، 
برکه ها، ســدها و بندهای سطح اســتان، گروه های محیط 
زیســت با هدف انجام آزمایش، پایــش و کنترل احتمالی 
بیمــاری آنفلوانزا و نیز جلوگیری از شــکار و صید پرندگان 

مهاجر فعال هستند.
وی افزود: بر اســاس سرشــماری پرندگان مهاجر به روش 
مشاهده، خراسان رضوی پارســال میزبان 15 هزار و 848 
قطعه پرنده مهاجر بود و پیش بینی می شود امسال این شمار 

افزایش داشته باشد.
عرفانی ادامه داد: در سرشــماری سال 91 شمار 10 هزار و 
286 قطعه پرنده مهاجر در خراسان رضوی سرشماری شد.

وی به وجود 22 آبگیر، ســد و بنــد اصلی میزبان پرندگان 
مهاجر در خراســان رضوی اشاره و بیان کرد: البته پرندگان 
مهاجر در هر محل و منطقه ای که شاهد تجمع آب هستیم، 

حضور دارند.
معاون نظــارت و پایش اداره کل حفاظت محیط زیســت 
خراســان رضوی گفت: معمولاً این استان میزبان 40 گونه 
پرنده مهاجر اســت که بیشترین جمعیت آن به گونه اردک 

سرسبز تعلق دارد.
وی افزود: گونه های خاص و تحت حفاظت از جمله گروه های 
اردک سرسفید، اردک بلوطی و غاز پیشانی سفید نیز به این 

استان مهاجرت می کنند.
20 درصد مساحت 118هزار کیلومترمربعی خراسان رضوی 
زیر پوشش حفاظت محیط زیست و مساحت زیستگاه های 

این استان دو میلیون و 500 هزار هکتار است.

عکس  ارسالی از حسین یزدانی

 شهرداری مشهد فکری به حال زمین خالی بین لادن 20 و 
22 بکند که زیبایی و امنیت منطقه را از بین برده و همچنین 

وضعیت آب آشامیدنی که چند روز گل آلود است.
915...8726

 چرا شهرداری با عقب نشــینی مغازه ها و ساختمان های 
خیابان شــیرازی حد فاصل چهارراه شهدا تا میدان شهدا و 
عریض کردن خیابان، ترافیک این منطقه را کاهش نمی دهد؟ 

طرح زوج و فرد کردن خودروها اثری در ترافیک ندارد.
915...1615

 از مسؤولان محترم تقاضا می شــود برای مهاجران دارای 
کارت آمایش راهــکاری برای پیاده روی اربعین حســینی 

بیندیشند تا ما هم از این قافله حسینی عقب نمانیم.
915...7224

 لطفاً یک اتوبوس از بلوار حر یعنی شهرک رجایی به طرف 
خواجه ربیع بگذارید.

936...2970

 تابستان طرح زوج و فرد را به بهانه حضور زائران اجرا کردند، 
ادامه طرح در فصــول دیگر جز درآمدزایی برای راهنمایی و 

رانندگی چه توجیه دیگری دارد؟
915...5897

 چند شب پیش میهمان داشتیم از عراق، آن ها از اصفهان 
خیلی تعریف می کردند و از جاذبه هایش، می گفتند مشــهد 
مکان تفریحی ندارد فقط فردوسی و خواجه مراد دارد که آن 

هم از نظر جذب گردشگر ضعیف است. 
935...6307

 مســؤولیت احداث پارکینــگ در خیابان هــا برعهده 
کیست؟ اگر متولی ندارد مردم ساختمان هایشان را خراب 
کرده و پارکینگ درســت کنند و به شهرداری اهدا کنند! 
ضمناً با طرح ترافیک مشــکل نبود جای پارک آن طور که 

باید حل نمی شود.
915...3654

 شهرداری دستفروش ها را جمع می کند تا سد معبر نباشند 
و مزاحمت برای شهروندان نباشند، اما با کسانی که ساختمان 
سازی می کنند و با ریختن مصالح سد معبر می کنند برخورد 

نمی شود، چون فقط به فکر جریمه اند.
936...3571

خراسان رضوی آماده میزبانی
 زائران و عزاداران محرم و صفر

ایرنا: معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری خراسان رضوی گفت: این استان آماده 
میزبانی زائــران و هیأت های عزادار حســینی در ماه های 

محرم و صفر است.
ســید جواد موسوی افزود: در این راستا بیش از 200 هزار 
نفر شــب ظرفیت در واحدهای اقامتی استان ایجاد شده 

است.
وی اظهار کرد: علاوه بر این حسینیه ها و مساجد نیز برای 
اســکان و حضور اعضای هیأت های عزاداری آماده شــده 

است.
وی گفت: تمام هزار و700 واحد تأسیســات گردشــگری 
استان در حالت آماده باش کامل قرار دارند و در این زمینه 

مشکل و کمبودی وجود ندارد.
موسوی با بیان اینکه در دهه پایانی ماه صفر شاهد حضور 
گسترده زائران پیاده در مشهد هستیم، افزود: برنامه ریزی 
در این زمینه انجام شده و آماده میزبانی بیش از 300 هزار 

زائر پیاده در مشهد هستیم.

مخاطبان عزیز خرسندیم که ارتباط دوسویه با این 
رسانه در ارسال سوژه از سوی شما خوانندگان 
گرامی، با راه اندازی این ستون به ثمر نشست، 

بنابراین امیدواریم مسؤولان دستگاه های اجرایی با 
پاسخ خود، ما را در این مسیر همراهی کنند. شما 

می توانید از طریق سامانه پیامکی 300072305 با ما 
در تماس باشید.

 حاشیه داغ
شهردار مشهد گفت: بنده تاکنون از احدی شکایت نکرده ام، ولی اگر کسی به شما افترا 

زد، نباید از او شکایت کنید؟
سید صولت مرتضوی در جمع خبرنگاران در پاسخ به سؤالی درباره شکایت وی از مدیر 
یک کانال تلگرامی اظهار کرد: من از کســی شکایت نکرده ام، شهرداری شاید از فردی 

شکایت کرده باشد، ولی من این کار را نکرده ام.
وی افزود: شهرداری دایره حقوقی دارد و کسی مطلبی کذب منتشر کرده و از او شکایت 

کرده است، نباید این کار می کرد؟
شهردار مشهد تصریح کرد: اگر یک کسی در این مملکت دروغ گفت، نباید از او شکایت 

شود؟ شهرداری این کار را انجام داده است.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا این برخورد نامناسب با منتقدان نیست؟ ابراز داشت: 

من آماده هرگونه نقد هستم، ولی نقد با دروغ و افترا متفاوت است.
مرتضوی همچنین در خصوص اظهارات اخیر منتشرشده به نقل از وی مبنی بر اینکه 
مدیریت فعلی شهری مشهد نسبت به دوره های گذشته برتر است، گفت: بنده این حرف 
را نزده ام، فقط گفتم اقداماتی که این دوره مدیریت شهری انجام داده در مقام مقایسه با 

دیگر دوره های مدیریت شهری مشهد چند برابر است.

سوژه از شما / پیگیری از ما

 قـدس ویـژه خـراسان
در راستای رسالت مطبوعاتی 

وظیفه خود می داند در جهت رفع 
مشکلات مردمی،  سوژه های 

ارسالی از سوی خوانندگان  عزیز    
در حوزه های شهری، اجتماعی، 

اقتصادی و ...  را پیگیری و 
منعکس کند .

منتظر سوژه های شما از طریق 
سامانه پیامکی  هستیم.

لطفاً ابتداي پیام كلمه »سوژه« را قید نمایید.
شماره پیامک:   300072305
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